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خودرو ، مرجع 
گرانی بقیه اجناس!

افزایش چشم گیر قیمت خودرو 
در این روزها از یک طرف و مرجع 
قرار گرفتن آن برای بقیه اجناس 
از ســوی دیگر باعث شده است 
مردم نســبت به گران شدن بی 
دلیل و مضحکانه قیمت خودرو 
واکنش نشــان دهنــد و از این 
جریان ناراضی باشند. وقتی در 
عرض 2 روز بیش از 20 میلیون 
تومان خودروهای داخلی در بازار 
آزاد دچار افزایش قیمت  می شود 
و مسئولان هیچ واکنشی نشان 
نمی دهند بقیه اصناف نیز به خود 
اجازه گرانی اجناسشــان را می 

دهند .
 به طــور مثال رئیــس اتحادیه 
عمده فروشــان مواد شوینده با 
اشــاره به اینکه اگر قیمت دلار 
افزایش یافته، گرانی مواد شوینده 
طبیعی است، اظهار کرده است،  
در افزایش قیمت خــودرو رقم 
زیادی جابه جا می شود، حال که 
نوبت به تولیدکنندگان کوچک 
شوینده می رســد، دم از گرانی 
می زنند! وی درباره خبر افزایش 
دوباره قیمت مواد شوینده  ،این 

موضوع را قانونی دانسته و ...

 گلایه مشتریان
 از تغییر لحظه ای قیمت کالاها؛

 گرانی تخم مرغ
 در بازار اصفهان

قیمت هر کیلوگرم تخم مــرغ در بازار اصفهان 
درمقایسه با هفته گذشته دو برابر شده است.

 طبق مشاهده و گفتگو با تعدادی از فروشندگان 
و مشــتریان،  هر کیلوگرم از ایــن ماده غذایی 
سرشــار از ویتامین و پروتئین در اصفهان هم 
اکنون ۱۷ هزار تا ۱۸ هزار تومان عرضه می شود. 
این درحالی است که هر کیلوگرم تخم مرغ هفته 
گذشته در بازار اصفهان ۹ هزار و ۵00 تا نهایت 
۱۱ هزار تومان عرضه می شد. مشتریان از تغییر 
هفتگی وماهیانه قیمت کالا و محصولات غذایی 
به روزانه و حتی لحظه ای گلایه مند هســتند. 
طبق آخرین مصوبه ســتاد تنظیم بازار استان 

اصفهان،  هر کیلوگرم تخم مرغ ...

فرزانهمستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

درستی: افزایش تقاضا و احتکار، قیمت موبایل را بالا برد 

چرا گوشی تلفن همراه 
در بازار گران شد؟

 
زمزمه هایی از کمبود موبایل در بازار به گوش 

می رسد که در پی این زمزمه ها بسیاری از 
سایت های معروف فروش لوازم دیجیتال 
برای انواع گوشی های موبایل پر تقاضا در 

بازار اعلام عدم موجودی کرده اند. ...

گـــزارش

آخرین اخبار تعزیرات حکومتی:

جریمه 2۴ میلیاردی برای افزایش قیمت خودسرانه شیرخام در اصفهان
جریمه 2۴ میلیاردی 
برای افزایش قیمت 
شــیرخام در اصفهــان، محکومیت 
۶ میلیاردی بــرای قاچاقچی دام در 
خوزستان، اجرای حکم ۷۵ میلیاردی 
شــرکت مخابرات ایران در یزد، حکم 
2۳ میلیاردی دو متهم قاچاق گردو در 
آذربایجان شرقی از اخبار امروز سازمان 

تعزیرات حکومتی  است.

 به گزارش پایگاه خبری ســازمان تعزیرات 
حکومتی، غلامرضا صالحی مدیرکل تعزیرات 
حکومتی استان اصفهان، اظهار کرد: پرونده 
تخلف گرانفروشی خودســرانه یک شرکت 
تولید شیرخام که بدون اخذ مجوزهای لازم 
از مراجع ذیصلاح اقدام بــه افزایش قیمت 
شیرخام کرده بود با گزارش سازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان در شعبه 
چهارم بــدوی اداره کل تعزیرات حکومتی 

استان مورد رسیدگی قرار گرفت.
 وی افزود: با عنایت به بررسی به عمل آمده و 
مستندات پرونده، تخلف برای شعبه محرز و 
در مرحله بدوی، شرکت متخلف به پرداخت 
2۴ میلیارد ریال جریمه نقدی در حق دولت 

محکوم شد.

   محکومیــت ۶ میلیــاردی برای 
قاچاقچی دام در خوزستان

نعمــت الله بیرانوندی مدیــرکل تعزیرات 
حکومتی استان خوزســتان گفت: گزارشی 
از ســوی نیروی انتظامی شهرستان دشت 
آزادگان در مورد کشف ۳۳۶ رأس دام قاچاق 
به تعزیرات حکومتی دشت آزادگان ارسال 

شد.
وی گفــت: از آنجایی که خریــد و فروش و 
حمل ۳0 رأس گوسفند نیاز به بارنامه حمل 
از ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 
و گواهی بهداشــتی حمل دام از ســازمان 
دامپزشــکی اســت اما متهمین مورد نظر 
هیچکدام از مجوزهــای لازم را اخذ نکرده 
بودنــد؛ رئیــس اداره تعزیــرات حکومتی 
دشــت آزادگان پس از اســتعلامات لازم و 
اخذ دفاعیات متهمین و محرز شدن تخلف 
قاچاق، متهمین را بــه ضبط کالا و پرداخت 
مبلغ ۶ میلیارد ریال جــزای نقدی محکوم 

کرد.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان خوزستان 
در پایان خاطر نشــان کرد: این رأی توسط 
متهمین پذیرفته و پس از اعتراض از سوی 
متهمین و بررسی مجدد در شعبه تجدید نظر 
و تأیید رأی شعبه برای اجرا به اجرای احکام 
تعزیرات حکومتی دشت آزادگان ارجاع شد.

   اجرای حکم ۷۵ میلیاردی شــرکت 
مخابرات ایران در یزد

سیدیاسر رایگانی گفت: در راستای گزارش 
تخلف از سوی بازرسی کل استان یزد پرونده 
شــرکت مخابرات ایران پس از رسیدگی در 
شعبه بدوی و احراز تخلف و همچنین شعبه 
تجدید نظر تعزیرات حکومتی استان یزد، این 
شرکت به ممهور کردن پروانه واحد به مهر 
تخلف مرتبه اول و پرداخت مبلغ ۷۵ میلیارد 
ریال جزای نقدی و همچنیــن بازگرداندن 

مبلغ اضافه دریافتی محکوم کرد.
وی افــزود: ۷۵ میلیارد ریــال جزای نقدی 
محکومیت شــرکت مخابرات ایران توسط 
واحد اجرای احکام تعزیرات حکومتی استان 

یزد وصول و اجرا شده است.
ســخنگوی ســازمان تعزیــرات حکومتی 
افزود: اعاده اضافه دریافتی از سوی متخلف 
بخش دیگری از حکم صادره اســت که در 
 حال طی فرایند قانونی برای نهایی شــدن

 اجراست.

   قطعی شدن حکم 2۳ میلیاردی دو 
متهم قاچاق گردو در آذربایجان شرقی

ســیداحد یوزباشــی مدیــرکل تعزیرات 

حکومتی اســتان آذربایجان شــرقی گفت: 
مأموریــن اداره نظارت بــر ترانزیت گمرک 
شهرستان جلفا با مشــکوک شدن به تریلی 
ترانزیتی متعلق به یک شــرکت حمل ونقل 
بین المللی پارک شــده در خارج از محوطه 
گمرک، خــودروی مذکــور را بازرســی و 
 مشخص شد این خودرو حامل سیمان و آجر

 است.
وی افزود: در بررسی ها مشخص شد بار این 
محموله طبق اســناد ترانزیتی ۱۷ تن گردو 
به ارزش ۷ میلیارد ریال بوده اســت که در 
شهرســتان بناب تخلیه و به فروش رسیده 

است.
یوزباشی تصریح کرد: پرونده متشکله برای 
رسیدگی به شــعبه ویژه تعزیرات حکومتی 
شهرستان مرند ارجاع و مدیرعامل شرکت و 
راننده خودرو به شعبه احضار و تفهیم اتهام 
شدند که در دفاعیات خود نتوانستند دلیل و 
مدرک محکمه پسندی برای این عمل خود 

ارائه کنند.
وی ادامه داد: شــعبه پس از بررسی و احراز 
تخلف، متهم ردیف اول را بــه پرداخت ۱۵ 
میلیارد و 2۸2 میلیون ریال به میزان دو برابر 
ارزش کالا که یک برابــر آن از بابت قاچاق 
بودن کالا و یک برابر دیگر نیز به علت موجود 
نبودن کالای قاچاق شده و همچنین تعطیلی 
یک ساله شرکت متخلف و راننده خودرو را 
نیز به پرداخت ۷ میلیارد و۶۴۱ میلیون ریال 
برابر ارزش کالا و ضبط خودروی حامل کالا 
محکوم کرد که این رأی در شعبه تجدیدنظر 

قطعی شده است.  

ایمنا
گــــــزارش

پیشرفت  98 درصدی  احداث تصفیه خانه فاضلاب اژیه

جلوگیری 
از آلودگی آبهای 

زیرزمینی و سطحی، 
ارتقاء بهداشت و 
سلامت عمومی 

مردم، جلوگیری 
از بوی نامطبوع و 
استفاده مجدد از 

آب،  از 
مزیت های اجرای 

کامل طرح های 
فاضلاب شهری 

می باشد

تصفیه خانه فاضلاب اژیه با بیش از 98 درصد پیشرفت فیزیکی در بخش مکانیکال و سازه ای در آینده نزدیک به بهره برداری می رسد. مدیر آبفا جلگه 
با اشاره به پیشرفت 98 درصدی تصفیه خانه فاضلاب شهرستان اژیه گفت: بیش از ۱8 میلیارد تومان برای اجرای تاسیسات فاضلاب در این شهرستان 

هزینه  شده و این رقم از اعتبارات عمرانی و جاری تامین شده است.  

محمدعلی عباسی افزود: در سال 
۹۶ اجرای شــبکه جمع آوری و 
احداث تصفیه خانه فاضلاب در 
شهرستان  اژیه در دستور کار قرار 
گرفت و هم اکنون 22 کیلومتر 
از شبکه فاضلاب شهر اژیه اجرا 
شده و تنها ۸ کیلومتر دیگر باقی 
مانده تا اجرای شبکه فاضلاب این شهر تکمیل 
گردد. وی اجرای تاسیســات فاضلاب در این 
شهرستان را ضروری برشــمرد و عنوان کرد: 
عمق آب های زیرزمینی در شهر اژیه بسیار کم 
است به طوریکه با حفر کمتر از دو متر آب در 
دسترس می باشد چرا که جنس زمین در این 
منطقه به گونه است که آب جذب نمی شود و 
مردم مجبور هستند برای دفع فاضلاب حداقل 
هر ماه چاه های فاضلاب را تخلیه کنند که برای 

آنها بسیار هزینه بر است.
مدیرآبفا جلگه ادامه داد:  جلوگیری از آلودگی 
آبهای زیرزمینی و ســطحی، ارتقاء بهداشت 

و ســلامت عمومی مردم، جلوگیــری از بوی 
نامطبوع و استفاده مجدد از آب،  از مزیت های 
اجرای کامل طرح های فاضلاب شــهری می 
باشد. عباسی افزود: در مناطق کویری به ویژه 
در شهرستان اژیه که در شرق استان قرار دارد 
کمبود آب به شدت احساس می شود و یکی از 
زیر ساخت های توسعه با توجه به صنعتی بودن 
استان بحث آب می باشــد و صنایع به میزان 
معینی نیاز به آب دارند که در نتیجه قرار است 
پساب حاصل از تصفیه فاضلاب عمدتا به صنایع 

اختصاص یابد. مدیرآبفا جلگه اذعان داشــت:  
اجرای پروژه های فاضلاب پر هزینه است و با 
اعتبارات دولتی شاید حدود ۳0 تا ۴0 سال طول 
بکشد تا طرح به طور کامل اجرا شود. اما با این 
وجود طی دو سال اجرای تاسیسات فاضلاب در 
شهرستان اژیه با اعتبارات جاری و عمرانی به 
منظور خدمات رسانی بهتر به مردم عملیاتی 
شد. عباسی پیرامون روش تصفیه، در تصفیه 
خانه فاضلاب شهر اژیه توضیح داد: روش تصفیه 
در این تصفیه خانه به صورت لجن فعال با حذف 
ازت و فسفر A2O می باشد که یکی از پیشرفته 
 ترین روش هــای تصفیه در دنیا محســوب

 می شود. 
وی ادامه داد: ظرفیت تصفیه ۷20 مترمکعب 
در روز است و پساب تولیدی مطابق با استاندارد 
تعریف شده ازسوی نهادهای ذیصلاح می باشد 
و با اجرای تاسیسات فاضلاب در این شهرستان 
بیش از ۵ هزار نفر تحت پوشش شبکه فاضلاب 

قرار می گیرند . 

اخباراصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
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۷ دوشنبه| 2۴ شهریور ۱۳99| ۱۴ سپتامبر 2020 | 2۵ محرم ۱۴۴2 | سال سوم| شماره ۵9۵|  صفحه اول

 انا لله و انا الیه راجعون 

هَ شَيْ ءٌ  سْلَامِ ثُلْمَةٌ لَا يَسُدُّ إِذَا مَاتَ اَلْمُؤْمِنُ اَلْفَقِيهُ ثُلِمَ فِي اَلِْ

عروج ملکوتی فقیه متضلع و اصولی عالیقدر و بقیة السلف مکتب فقهی 
اصفهان، حضرتآیتاللهالعظمییوسفصانعی ثلمه ای بس عظیم و 

جانکاه بود که باورمندان و دغدغه مندان حوزه معرفت دینی را سخت متأثر و متألم 
نمود. 

رویکرد نواندیشــانه این عالم عامل به فقه پویای جعفری در تبیین احکام شرعی 
منطبق با ضرورت های عصری، همواره چراغ منیری پیش روی مومنانی بود که می 

کوشیدند و می کوشند پاسخی درخور به پرسش های روز جامعه دینی دهند.

اینجانب ارتحال این اســوه پرهیزکاری، مردمداری و ساده زیستی که برخاسته از 
اســتان پرافتخار اصفهان بود را به جامعه معظم روحانیت، شاگردان و مقلدان وی، 
بالاخص منتسبین معزز ایشان تسلیت گفته و برای آن راحل ارجمند، همنشینی با 

اولیای الهی در روضه رضوان را مسألت دارم. 

قدرتالهنوروزیشهرداراصفهان

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
12,679,00012,266,000قدیم

سکه طرح 
11,700,00011,600,000جدید

6,450,0006,100,000نیم سکه

3,650,0003,450,000ربع سکه

1950,0001851,000سکه گرمی

یک مثقال 
5,188,0005,069,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,196,6001,170,300 عیار

طلای آب شده 
5,187,0005,070,000نقدی

یک گرم طلای 
241,597,0001,560,300 عیار



اقتصاد استان
02

یکشنبه 11 اسفند 1398  | شمـاره 454

ISFAHAN
N E W S

مهدی کریمی| خبرآنلاین
یادداشـــت

ISFAHAN
N E W S

ادامه از صفحه یک
... گفتــه، اگر افزایشــی صورت 
گرفته است قطعاً مجوز گرفته اند. 
دولت خــود قیمت خــودرو را 
نتوانست کنترل کند و چندین 
بار قیمت آن افزایش یافته است؛ 
اعلام کردند که خودروهایی که 
در پارکینگ است، احتکار بوده 
اســت و برخورد می شود، اما باز 
چندین بار نرخ ها تغییر کرد حال 
می گویند چرا مواد شوینده گران 

شده است؟!
مدیرکل صنایع برق و الکترونیک 
وزارت صمت  نیــز گرانی لوازم 
خانگــی را بــه پــای کــم بود 
فولاد و مصــرف آن در صنعت 
خودروســازی ریخته و گفته ما 
تولید را بالا بــرده ایم، اما آمار ها 
نشــان می دهد که میزان تولید 
با میزان نصــب در داخل منازل 
تطابق ندارد و حتما دستگاه های 
نظارتی بایــد در این مــورد به 
وظایفشــان عمل کنند. به نظر 
می رســد بــازار لــوازم خانگی 
نیز مانند بــازار خــودرو دچار 
احتکارگران شــده باشد. جالب 
اینجاست که در بازار آزاد ماشاهد 
کمبود ورق فولادی شرکت فولاد 
مبارکــه و افزایش چشــم گیر 
قیمت آن هســتیم اما در بورس 
چند وقتی است سهام این شرکت 
دچار ریزش شده و نشان می دهد 
این ریزش ها عوامل دیگری به 

جز بازار عرضه و تقاضا دارد.
با وجــود اینکه مســئولین نیز 
چندین باز اعلام کــرده اند اگر 
قیمت خــودرو را بتوانیم مهار 
کنیم ، می توان بقیــه بازار ها را 
نیز از تورم نجات داد اما در عمل 
چندان واکنشــی نسبت به این 
مسئله انجام نداده اند و طرح های 
ثبت نامی  هم کــه برای کنترل 
بازار  خــودرو طی ماه های اخیر 
انجام شــده به دلیل مشکلات 
فراوان نتوانســته تنش در این 
بازار را کاهش دهد. به طور مثال 
یکی از مشــکلاتی که در قرعه 
کشی اخیر گریبان گیر زوج های 
جوان شده است جدا نبودن یارانه 
نقدی شان از خانواده شان است! 
ماجرا از این قرار است که  برخی 
برندگان قرعه کشــی خودرو به 
دلیل مشکلاتی از جمله استعلام 
پلاک فعال از پرونده یارانه خانوار، 
از لیســت برندگان نهایی حذف 
می شوند. اما مابقی برندگان  این 
قرعه کشی هیجان انگیز وقتی  
برای ثبــت نام اقــدام می کنند 
موفق نمی شوند، غافل از اینکه 
نمی دانند یکی از شــروط این 

ثبت نام را ندارند. 
آنها باید برای جداســازی  یارانه 
خانوار جدید خود به ســازمان 
هدفمندی مراجعــه می کردند 
که نکــرده انــد و  باعث شــده 
 سیستم آنها را با خانواده پدری 

بشناسد!
البته بــا اعتراضات فــراوان از 
ســوی مردم قرار اســت دوباره  
برای این دســته از متقاضیانی 
که در مرحله دوم قرعه کشــی 
شرکت کردند و از لیست حذف 
شده اند، اســتعلام گرفته شود. 
در مرحلــه قبــل از ســازمان 
هدفمنــدی یارانه ها اســتعلام 
گرفته شده اما این بار قرار است 
 از سازمان دیگری استعلام گرفته

 شود.
از این قبیل مشــکلات در روند 
ثبت نام خودرو کم نیســت که 
باعث شــده خرید خــودرو از 
این طریق را به آرزویی دســت 
نایافتنی تبدیل کنــد و دلالان 
نیز از این فرصت استفاده کرده 
و قیمــت خودرو و بــه طبع آن 
بقیه اجناس را هــر روز گران تر 

می کنند.

اقتصاد استان
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کلانی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان شد
محمد شریعتمداری، وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی طی حکمی کامران کلانی را به عنوان مدیرکل تعاون، 

کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان منصوب کرد.
 کامران کلانی مهابادی که در خرداد ماه سال جاری به عنوان سرپرست اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
استان اصفهان تعیین شده بود، از روز شنبه ۲۲ شهریور ماه با حکم محمد شریعتمداری، وزیر تعاون، کار و 

رفاه اجتماعی به عنوان مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان منصوب شد.
در این حکم آمده است:

ادارات کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی در راهبری سیاست های معطوف به تثبیت فرایند کسب و کار، شناسایی و 
معرفی فرصت های اشتغال و آماده سازی افراد جویای کار از طریق مهارت آموزی جهت ورود پایدار به بازار کار کشور دارای 

نقش ممتازی است.
ضرورت دارد نسبت به حفظ امنیت شغلی کارگران و صیانت از سرمایه های انسانی و تعادل در نظام جبران خدمت کارگران، توسعه کارآفرینی، 
حمایت از شرکت های تعاونی، توسعه حوزه های رفاه اجتماعی، تعمیق اصل سه جانبه گرایی و رعایت حقوق شهروندی اهتمام لازم به عمل 

آورید. گفتنی است کلانی پیش از این مدیر کل اجتماعی، فرهنگی و علمی معاونت نظارت و هماهنگی معاون اول رئیس جمهور بوده است.

پویش »مهر مدرسه مجازی« در اصفهان آغاز به کار کرد
پویش »مهر مدرسه مجازی« با هدف تامین گوشی هوشمند برای دانش آموزان 

بی بضاعت آغاز به کار کرد.
به گزارش روابط عمومی موسسه خیریه امام حسین علیه السلام تخصصی حوزه 
مسکن، پویش »مهر مدرسه مجازی« با هدف جمع آوری گوشی و تبلت نو و کار کرده برای دانش آموزان 

بی بضاعت آغاز به کار کرد.
گفتنی است این پویش به همت موسسه خیریه امام حسین علیه السلام تخصصی حوزه مسکن و موسسه خیریه 

امام سجاد علیه السلام راه اندازی شده تا بتوان تاین تجهیزات را به دانش آموزان شناسایی شده در اصفهان اهدا کرد.
بر اساس اعلام اداره کل آموزش و پرورش علاوه بر دانش آموزان حاشیه های شــهر اصفهان ۲0 درصد دانش آموزان نیز 

همچنان فاقد تجهیزات هوشمند برای حضور در کلاسظهای مجازی و استفاده از سامانه »شاد« هستند، از این رو از همه کسانی که 
قصد دارند در  این پویش همراه باشند می توانند با ارسال عدد 3 به شــماره 09137911667 آمادگی خود را اعلام کنند، همچنین افرادی 
 که قصد پرداخت کمک هزینه خرید را دارند می توانند با اســتفاده از کد دســتوری #1361*6655* نسبت به پرداخت کمک های خود

 اقدام کنند.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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 در کلان شهر اصفهان 
میانگین قیمت 

خانه های معمولی در 
محله متوسط از متری 
۵ میلیون تومان کمتر 

نیست و این عدد به 
نسبت کیفیت خانه و 

محل آن افزایش می یابد 
این در حالی است که در 
سال ۹۹ با وضعیت پیش 
 آمده، این مبلغ افزایش 

قابل توجهی داشته 
است

ایــن در حالی اســت که 
طی سال های اخیر، اخبار 
ضد و نقیضــی از آخرین 
وضعیــت مســکن مهر 
اصفهان به گوش می رسد، 
به عنوان نمونه در حالی که 
عظیمیان، معاون وزیر راه 
خبر از پایان پروژه مسکن مهر اصفهان تا 
پایان شهریور 97 داده بود، مدیرکل راه و 
شهرسازی استان زمان اتمام پروژه را تا پایان 
امســال اعلام می کند تا جایی که از میان 
160  هزار واحد مسکن شهری در دستور 
کار، فعلاً 1۴7  هزار واحد تکمیل شده است.

به گفته علیرضا قاری قــرآن مدیرکل راه 
و شهرسازی اســتان اصفهان، از مجموع 
حدود 160 هزار واحد مسکن مهر موجود 
در استان اصفهان حدود 70 هزار واحد در 
دوره های گذشته و حدود 90 هزار واحد در 
دولت های یازدهم و دوازدهم تکمیل و به 

متقاضیان تحویل داده شد.
بر اســاس آمار دقیق اداره کل مســکن و 
شهرسازی اســتان اصفهان مسکن مهر 
در این اســتان در 16 شــهر با جمعیت 
بالای ۲ هــزار و 5000 نفر و ۸۲ شــهر با 
جمعیت زیر ۲ هزار و 5000 نفر و سه شهر 
جدید فولادشهر، بهارســتان و مجلسی 
در سه فرمت سه جانبه، تعاونی 99 ساله 
و خودمالک با برنامه ای بالغ بر 1۴9 هزار 
و ۸53 واحد شــروع شــده که تــا مرداد 
ســال 96، تعداد 135 هزار و 7۲3 واحد 
به مرحله افتتاح و بهره برداری رسیده و با 
برنامه ریزی های صورت پذیرفته مابقی تا 

پایان سال جاری افتتاح خواهد شد.
این وضعیت رخ داده برای مســکن مهر 
اصفهان در شرایطی اســت که بسیاری 
از خانواده ها امیــد دارند تا با قیمتی کم تر 
از قیمت سر به فلک کشــیده خانه های 
شهری، صاحب خانه ای با امکانات معمولی 
شوند، تدابیر دولت در طرح مسکن مهر و 
حتی طرح اقدام ملی آن ها را بیشتر در تنگنا 
قرار داده است. بررسی های فارس در اواخر 
سال 9۸ نشان داد در کلان شهر اصفهان 
میانگین قیمت خانه های معمولی در محله 
متوســط از متری 5 میلیون تومان کمتر 
نیست و این عدد به نسبت کیفیت خانه و 
محل آن افزایش می یابد این در حالی است 
که در سال 99 با وضعیت پیش  آمده، این 

مبلغ افزایش قابل توجهی داشته است.

در چنین شرایطی و پس از انباشته شدن 
تقاضا در ســال های اخیر، رشد قیمت ها 
در بازار مســکن پس از آغاز نوســان ارز و 
با کمی فاصله از اوایل ســال 97 آغاز شد 
و به تدریج از تهران به ســایر کلان شهرها 
همچون اصفهان سرایت کرد؛ با این وجود 
ساخت و ساز جدید مسکن مهر ادامه پیدا 
نکرد، پروژه های قبلی مسکن مهر هم به 
اتمام نرسید و حتی طرح اقدام ملی مسکن 
هم هنوز نتوانسته پاسخی به این تقاضای 

انباشته شده باشد.

   مســکن مهر اصفهان قرار بود 
پرشتاب پیش برود

اکنون سال 99 است و با گذشت 13 سال 
از افتتاح پروژه های مســکن مهر استان 
اصفهان که قرار بود ۲ تا نهایتا 5 ساله تحویل 
متقاضیان شود، هنوز پایان کار این پروژه 
نامشخص اســت. علی نیکزاد وزیر وقت 
مسکن و شهرسازی در سال 91  و در آیین 
واگــذاری 30 هزار و 5۴۸ واحد مســکن 
مهر در اصفهان، واگذاری این تعداد واحد 
مسکونی به طور هم زمان را در تاریخ انقلاب 
اسلامی ایران بی سابقه دانست. وی با تأکید 
بر اینکه اصفهان، یکی از استان های پیشرو 
در زمینه مسکن مهر است، گفته بود که 
قطار مسکن مهر، شتابان پیش می رود و با 

قدرت از موانع عبور می کند.

   مشکلاتی در دسترسی به مسیر 
مسکن مهر کاشان

در ایــن خصــوص ایمان طاهــر معاون 
ساختمان و مسکن اداره کل راه و شهرسازی 
اصفهان در گفت و گو بــا خبرنگار فارس 
در اصفهان با اشاره به مسکن مهر تحویل 
داده شــده در دولت روحانی، اظهار کرد: 
بیــش از 30 درصد از 160 هــزار واحد از 
ساختمان های مسکن مهر استان اصفهان، 
بدون هیچ مشــکلی در دولت روحانی به 

بهره برداری رسیده است.
ایــن توضیحــات معــاون اداره کل راه و 
شهرسازی اصفهان در حالی است که برخی 
از ساختمان های مســکن مهر نه تنها در 

مکان جغرافیایی مناســبی نیستند بلکه 
بعد از سال ها همچنان با مشکلاتی از قبیل 
متفاوت بودن قیمت ها،  مشکل دسترسی 
و خدمات، شــرایط خاص ثبت نام و دیگر 

شروط نیز دست و پنجه نرم می کنند.
مدیر یکی از بلوک های مسکن مهر کاشان 
در این باره اظهار کرد: با توجه به موقعیت 
جغرافیایی مســکن مهر واقع در جنوب 
غربی کاشــان و منطقه ییلاقی فین، سه 
مســیر جهت دسترســی به این شهرک 
تعریف شده اســت که هر ســه مسیر با 
مشکلاتی مواجه است؛ وجود جاده باریک 
و غیرهموار و خاکی، حجم بالای سکنه و 
وجود مراکز دینی و مذهبی و زیارتگاه در 
مسیر، دسترسی به شهر را با مشکل مواجه 

کرده است.
به گفتــه وی، به دلیل اســتفاده از روش 
نادرست، مواد نامرغوب و همچنین نیروی 
اجرایی غیرمتخصص بیشتر نماهای بیرونی 
ساختمان ها پس از دو سال از بهره برداری 

دچار آسیب شده است.

   پرونده کاری یکی از تعاونی های برتر 
مسکن مهر بسته می شود

تلاش برای برخــورداری مردم از امکانات 
رفاهی از جمله مســکن در شهرســتان 
شهرضا نیز از ســال ۸5 آغاز شــد و این 
شهرستان شهرضا جزو نخستین شهرهای 
کشور است که مراســم اختتامیه مراحل 
ساخت و ساز این مسکن ها را جشن گرفت 
که از این نظر جزو برترین های کشور نیز 
محسوب می شود. غلامرضا سبزواری رئیس 
اداره راه و شهرســازی شــهرضا وضعیت 
مسکن مهر شهرضا در گفت وگو با خبرنگار 
فارس در خصوص وضعیت مســکن مهر 
این شهرســتان اظهار داشت: هزار و 7۴9 
واحد توسط اتحادیه تعاونی های مسکن 
مهر شهرضا در منطقه سروستان شهرضا 
ساخته و تحویل متقاضیان شده است، فاز 
یک، ۲ و ۴ مسکن مهر تحویل شهرداری 
شــده و فاز 3 را تعاونی گروه ۲۲ توپخانه 

ارتش باید تحویل دهد.
رئیــس اداره راه و شهرســازی شــهرضا 

وضعیت مســکن مهر شــهرضا را از نظر 
کیفیت مطلوب ارزیابی کــرد و گفت: در 
این پروژه ها اشخاص با آورده ۲0 میلیون 
تومانــی و 30 میلیون تومان تســهیلات 
صاحب مسکن مهر می شود، البته بعضی 
از واحدهای مسکن مهر نقص هایی داشته 
است که نسبت به رفع آن اقدام کرده ایم، 
ساخت مراکز درمانی، آموزشی و ورزشی در 
مسکن مهر پیش بینی شده و دستگاه های 
دولتی باید نســبت به انجام تعهدات خود 
اقدام کنند، اداره راه و شهرسازی شهرضا 
آمادگی دارد پس از ارائــه طرح مصوب و 
تأمین اعتبار از سوی دستگاه های دولتی 
نسبت به واگذاری زمین با کاربری مرتبط 

به دستگاه های دولتی اقدام کند.
وی با بیان این که هزار و 6۲۴ واحد مسکن 
مهر در قالب تفاهم نامه ســه جانبه میان 
انبوه ساز، بانک مسکن و متقاضی احداث 
و اداره راه و شهرســازی به عنــوان داور 
مرضی الطرفین منعقد شده است، افزود: 
از این تعداد 3 بلــوک ۲۴ واحدی در حال 
تکمیل اســت و مابقی تکمیل و تحویل 
متقاضیان شده است، در مجموع بیش از 
90 درصد از واحدهای مسکن مهر شهرضا 
تحویل متقاضیان داده شده و این 3 بلوک 
نیز در اولین فرصت به بهره برداری و تحویل 

متقاضیان داده می شود.
ســبزواری تصریح کرد: زمین ۲ مدرسه و 
یک سوم هزینه ساخت آن را برای مسکن 
مهر تخصیــص داده ایم که یکــی از این 
مدارس در حال اتمام اســت و دیگری 70 
درصد پیشرفت فیزیکی داشته است؛ در 
حال حاضر بیش از 10 هزار نفر در مسکن 

مهر شهرضا ساکن هستند.
به گفته مسئولان، مســکن مهر شهرضا 
دارای زیرساخت هایی نظیر آب، برق، گاز 
و تلفــن و از همه مهم تر فاضلاب اســت، 
جانمایــی آن در موقعیت مناســبی قرار 
دارد به طوری که بیشتر ادارات شهرستان 
شهرضا از جمله دادگستری، کمیته امداد، 
سازمان نظام مهندســی، محیط زیست 
و شــهرداری ناحیه ۲ در این منطقه قرار 

گرفته اند. 

جشن اختتامیه ای که سه سال به تعویق افتاد؛  

روند تحویل مسکن مهر پرشتاب یا در پیچ و خم ناتوانی ها؟

 معاون ساختمان و مسکن اداره کل راه و شهرسازی اصفهان 
گفت: کم تر از یک درصد مسکن مهر استان که در فولادشهر 
است، با حل مشکلات پیش رو، در آبان، به افتتاح می رسد، این 

مشکلات در فولادشهر مربوط به ناتوانی پیمان کار است.
سال ۸۶ بود که کلنگ ساخت مسکن مهر مثل بسیاری از مناطق 
کشــور بر خاک اصفهان نیز خورد تا مرهمی بر خانواده های 
اصفهانی باشد و آن ها نیز زیر سقف خانه ای که متعلق به خودشان 

است، نفس بکشند.

      این وضعیت رخ داده برای مسکن مهر اصفهان در شرایطی است که بسیاری از خانواده ها امید دارند تا با قیمتی کم تر از قیمت سر به فلک کشیده خانه های شهری، صاحب 
خانه ای با امکانات معمولی شوند

فارس
گـــزارش
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گلایه مشتریان از تغییر لحظه ای قیمت کالاها؛

گرانی تخم مرغ در بازار اصفهان
قیمت هر کیلوگرم تخم مرغ در بازار اصفهان 

درمقایسه با هفته گذشته دو برابر شده است.
 طبق مشــاهده و گفتگو با تعدادی از فروشندگان و 
مشتریان،  هر کیلوگرم از این ماده غذایی سرشار از ویتامین و پروتئین در اصفهان 
هم اکنون 17 هزار تا 1۸ هزار تومان عرضه می شــود. این درحالی اســت که هر 
کیلوگرم تخم مرغ هفته گذشته در بازار اصفهان 9 هزار و 500 تا نهایت 11 هزار 
تومان عرضه می شد. مشتریان از تغییر هفتگی وماهیانه قیمت کالا و محصولات 
غذایی به روزانه و حتی لحظه ای گلایه مند هستند. طبق آخرین مصوبه ستاد تنظیم 
بازار استان اصفهان،  هر کیلوگرم تخم مرغ کمتر از 1۲ هزار ریال قیمت گذاری شد.

 
   کاهش تولید تخم مرغ و افزارش قیمت خوراک دام عامل اصلی 

افرایش قیمت
حسین ایراندوست معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان 
اصفهان در خصوص افزایش قیمت تخم مرغ در بازار اصفهان گفت: افزایش قیمت 
تخم مرغ در بازار اصفهان دلایل مختلفی دارد از جمله این که قیمت ها عمدتا تابع 
عرضه و تقاضا هستند. او ادامه داد: با شروع ماه شهریور و تغییر در آب و هوا تقاضا 
برای خرید و مصرف این محصول غذایی افزایش می یابد، اما در فصول گرم به دلیل 
گرمای هوا با کاهش تولید مواجه هستیم، طبیعتاً این موضوع قیمت محصول در 
بازار را دستخوش تغییر قرار می دهد، از طرفی به دلیل تامین نهاده های مصرفی 
با ارز آزاد و این موضوع که بخشی از خوراک دامی نیز در بازار تهیه می شود قیمت 
این محصول نیز افزایش می باید. ایراندوست در خصوص قیمت مصوب تنظیم بازار 
در خصوص تخم مرغ گفت: قیمت مصوب تنظیم بازار کشوری برای تخم مرغ 11 
هزار تومان جهت استفاده مصرف کننده تعیین شده اگر چه در یک ماه گذشته 
این نرخ به کمتر از 9 هزار تومان نیز تغییر یافت و تولید کننده دچار ضرر شده بود، 
اما در حال حاضر شرایط تغییر کرده اســت و قیمت بالاتر از نرخ انتظار است. او 
افزود: هر چند که قیمت تنظیم بازار 11 هزار تومان برای مصرف کننده تعیین 
شده است، اما این در شرایطی است که ما بتوانیم تمامی نهاده های دامی را با قیمت 
دولتی در اختیار تولید کنندگان قرار دهیم. معاون بهبود تولیدات دامی سازمان 
جهاد کشاورزی استان اصفهان بیان کرد: متأسفانه اخیرا به دلیل محدودیتی که 
در تامین نهاده ها داشتیم تولید کننده مجبور بود با قیمت بالاتری نهاده را تامین 
کند از همین رو نمی توان توقع داشت که تخم مرغ با همان قیمت 11 هزار تومان 
مصوب به دست مصرف کننده برسد. ایراندوست خاطر نشان کرد: پیشنهاداتی 
داده شده تا قیمت مصوب تنظیم بازار اصلاح شود به هر حال این افزایش ناگهانی 
نیز نمی تواند دوام داشته باشد و قطعا در آینده نزدیک شاهد کاهش قیمت خواهیم 
بود، چون تغییراتی نیز در مدیریت صادرات تخم مرغ اتفاق افتاده که طبیعتاً اگر 
قرار باشد تخم مرغ از قیمت مصوب خیلی فاصله بگیرد ناگزیر هستیم سیاست های 

صادراتی را نیز اصلاح کنیم.

 صادرات ۴ میلیارد و ۵00 هزار دلاری کالا
 از بخش تعاون شهرستان کاشان

از ابتدای امسال تاکنون ، بیش از ۴ میلیارد و ۵00 هزار دلار کالا از بخش 
تعاون شهرستان کاشان به خارج از کشور صادر شده است.

حسن رمضانی رییس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی کاشان با بیان اینکه صادرات 
۴ میلیارد و 500 هزار دلاری کالا در مقایسه با مدت مشابه پارسال ۴ درصد افزایش 
داشته است گفت: این کالا ها شــامل گلاب و عرقیات گیاهی، فرش دستبافت، 
لوله های چدنی، پلیکا، مفتول مسی، پی وی سی، میلگرد، لنت ترمز، لبنیات و مواد 
شوینده است. او افزود: این کالا ها به کشور های استرالیا، عراق، افغانستان، کانادا، 
قطر، هند، چین، استرالیا، ترکیه، امارات، پاکستان، هلند، ژاپن، چین، پاکستان، 
عراق، ارمنستان و افغانستان صادر شده است. حســن رمضانی افزود: در هفته 
تعاون نیز 13 طرح با ســرمایه گذاری 330 میلیارد ریال با اشتغالزایی ۲۲۲ نفر 

در زمینه های مسکونی، خدماتی، دامداری و کشاورزی بهره برداری شده است.

گــــزارش

خــــبـــر

دختر هفت ساله قالی باف در اصفهان
تاریخ 1۹۶۴ میلادی

اصفهان
قدیم

خـــبــــر

ایجاد 2000 شغل با افتتاح کنارگذر شرق اصفهان
مدیرکل راه و شهرســازی اســتان اصفهان گفت: با 
بهره برداری از کنار گذر شــرق اصفهان علاوه برکاهش 
انتشار آلاینده های زیست محیطی، بیش از 2 هزار شغل 

دائم ایجاد می شود.

به گزارش اداره ارتباطات و اطلاع رسانی اداره کل راه و شهرسازی استان اصفهان، کلانشهر 
اصفهان به لحاظ قرار گیری در مرکز ثقل کشور و عبور کریدورهای شمال به جنوب و شرق به 
غرب،  بخش عظیمی از بار ترافیک کشور را متحمل می شود که علاوه بر مشکلات ترافیکی 
موجود، عواملی همچون تردد وسایل نقلیه سنگین و دودزا به درون محیط شهری،آلودگی هوا، 
هدررفت سوخت، هدررفت زمان و افزایش تصادفات را ناشی می شود که  با احداث آزادراه شرق 
اصفهان که از آزادراه اصفهان – کاشان در شمال استان شروع و به آزاد راه اصفهان – شیراز در 
جنوب استان ختم می شود بسیاری از این مشکلات مرتفع خواهدشد. علیرضا قاری قرآن  در 
این باره اظهار کرد: موقعیت جغرافیایی ویژه استان اصفهان  و واقع شدن در چهارراه ترانزیت 
کشور سبب شده است که دو کریدور یا دالان از کریدورهای پیش بینی شده در طرح جامع 
حمل ونقل کشور از این استان عبور کند همچنین این استان سهم قابل توجهی از میزان راه ها 
و  تردد در بستر راه های کشور را به خود اختصاص داده است. مدیرکل راه و شهرسازی استان با 
بیان اینکه براساس طرح جامع حمل ونقل کشور، کریدور هفت به طول۲ هزار و ۸93  کیلوکتر 

از تهران آغاز شده و سپس به قم-کاشان-نائین- یزد-شهر بابک –سیرجان وبه بندرعباس  
می رسد اذعان داشت: این کریدر در محورمرکزی ایران برای تسهیل و جابجایی کالا ومسافر 
اهمیت زیادی داشته و یکی ازپرترددترین مسیر وسایل نقلیه است. وی اضافه کرد: هشتمین 
کریدور به طول یکهزار و ۴۸3  کیلومتر از قم آغاز و در ادامه با گذر از شهراصفهان - شیراز - فسا 
- سیرجان به بندرعباس می رسد که این کریدور به دالان منطقه مرکزی کشور معروف است 
و نقش مهمی در حوزه حمل ونقل کالا و مسافر خواهد داشت. وی به دلایل ایجاد کنارگذر 
برای شهر اصفهان اشاره کرد و گفت: با خاتمه جنگ تحمیلی و شروع دوره سازندکی کشور، 
تردد خودرهای سنگین از داخل محورهای درون شهری وافزایش تصادفات درون شهری 
نیاز به ایجاد کنارگذر برای شهر اصفهان تشدید شد و در انتهایی سال 1367 مطالعات احداث 
دوکنارگذر برای کلانشهر اصفهان مصوب شد که علاوه بر تفکیک عبور و مرور درون شهری 
وبرون شهری بتواند نقش ترانزیتی نیز داشته باشند. قاری قرآن افزود: ارزیابی و آزادسازی 
مسیر پروژه کنارگذر شرقی اصفهان که اکنون قطعه ای از کریدورهشتم )شمال-جنوب(

کشور است از سال 136۸ شروع و همزمان با اســتفاده از اعتبارات استانی و ملی، ساخت 
قسمتی های از آن آغاز شد  که به علت کمبود اعتبارات دولتی از پیشرفت خوبی برخودار نبود. 
مدیرکل راه و شهرسازی استان ادامه داد: در سال 13۸1 پس از مطرح شدن سپردن ساخت 
پروژه به بخش خصوصی، با انتخاب سرمایه گذار بصورت مشارکتی ) 50درصد بخش دولتی 

و50 درصد بخش خصوص(، زیر سازی و خاکریزی قسمت هایی از مسیر به انجام رسید.

باشگاه خبرنگاران جوان
خـــبــــر

اخبار اصفهان
خـــبــــر

باشگاه خبرنگاران جوان
گــــزارش
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 دکتــر آزاده حکمــت 
دوســت، اســتاد تغذیه 
بالینــی دانشــگاه علوم 
پزشکی شهید بهشتی در 
گفت و گو با ســیناپرس 
می گوید: پروبیوتیک ها، 
باکتری هایی هستند که 
برای بدن مفید هستند و با مصرف آنها، 
تعــادل جمعیت باکتریایــی روده های 
انسان به سمت باکتری های مفید رفته 
و به دلیل رقابتی کــه بین باکتری های 
مفید و مضر )پاتوژن( بر ســر غذا وجود 
دارد، تعــداد باکتری هــای مضر داخل 

روده کم می شود.
وی تاکید کرد: ماده ای به نام »LPS« یا 
»لیپوپلی ســاکارید« در دیواره باکتری 
های مضر وجود دارد کــه از فاصله بین 
ســلول های روده عبور کرده و وارد کبد 
و حتی گردش خون بدن شده و التهاب 

در بدن ایجــاد می کنــد. از آنجایی که 
پروبیوتیک ها تعداد باکتری های مضر 
را کاهش می دهند، ورود این مواد را به 
داخل گردش خون هم می توانند کاهش 
دهند و در نتیجه التهاب داخل بدن کم 

تر می شود.
استاد تغذیه بالینی دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی گفت: این التهاب در نقاط 
مختلف بدن مانند روده، دستگاه گوارش، 
کبد و حتی نقاط دیگر ممکن است وجود 
داشته باشد و پروبیوتیک ها می توانند 
به کاهش این التهاب هــا در همه نقاط 
بدن کمک می کنند. درواقع، بیشترین 
کارکرد پروبیوتیک ها در سیستم گوارش 
و روده هاست اما نمی توان نقش آنها را 

در دیگر نقاط بدن هم نادیده گرفت.
وی افزود: پروبیوتیــک ها باعث تعدیل 
و عملکرد بهتر سیستم ایمنی بدن می 
شــوند و از طرفی، باکتــری های مضر 
یا پاتــوژن را کاهش می دهنــد؛ و نیز 
مشکلات خودایمنی را هم کاهش داده و 
مانع از واکنش سیستم ایمنی علیه بدن 

می شوند.
حکمت دوست بااشــاره به اینکه غذای 
پروبیوتیک هــا، موادی به نــام »پری 
بایوتیک« که درواقع سوخت پروبیوتیک 
هــا را فراهم مــی کنند ،خاطرنشــان 

کرد:اینها غالبا فیبرهای محلولی هستند 
که به شــکل های مختلــف در طبیعت 
وجود دارنــد مانند جو. فیبــر محلول 
موجود در جو هم به عنوان سوخت این 
مواد مورد اســتفاده قرار می گیرد و هم 
باعث افزایش تکثیر و تعداد آنها می شود. 
فیبرهای محلول در انواع ســبزیجات و 

میوه ها هم همین عملکرد را دارند.
وی در ادامه گفت: همچنین، نوعی فیبر 
محلول در داخل کپسول ها و داروهای 
حاوی پروبیوتیک ها هم به کار می رود 
که غذای پروبیوتیک ها بوده و تکثیرشان 
داخــل روده افزایش پیدا مــی کند. در 
طبیعت، شــاید بهتریــن پروبیوتیک 
همان جو و جوی دو ســر باشد. علاوه بر 
این، ســیب هم به دلیل پکتینی )پلیمر 
اشتقاقی قندی اسیدی( که دارد، منبع 
خوبی برای پروبیوتیک به شمار می رود.

همچنین میــوه ها ترکیبــی از فیبرها 
را دارند و بیشــتر میوه ها از جمله آلو، 
ســیب و گلابی حاوی فیبرهای محلول 
هستند که میکروب های مفید را داخل 
روده افزایش می دهند. البته برخیمیوه 
ها میــزان فیبر محلــول و برخی دیگر 
میزان فیبر نامحلول بیشتری دارند اما به 
طورکلی، بیشتر آنها ترکیبی از فیبرهای 

محلول و نامحلول را دارند.

حکمت دوســت درباره میــزان مصرف 
روزانه پروبیوتیک ها در رژیم غذایی می 
گوید: بنابر همان توصیه ای که همیشه 
پزشــکان تغذیه دارند، مبنی بر این که 
افراد روزانه 5 تا 8 واحد میوه و ســبزی 
مصرف کرده و غلات مصرفی آنها از نوع 
ســبوس دار باشــد، فیبر یا پروبیوتیک 

موردنیاز بدن آنها تأمین می شــود. هر 
یک واحد بــه معنای 100 گــرم میوه 
معادل یک ســیب متوســط یا یک موز 
کوچک است و در مورد سبزی ها هم هر 
یک لیوان ســبزی خام و هر نصف لیوان 
سبزی پخته یک واحد حساب می شود.

وی در انتهــا، در مــورد بهترین منابع 

غذایی حاوی پروبیوتیک ها می افزاید: 
پروبیوتیک ها به طور طبیعی در ماست 
و دوغ و به ویژه انواع کفیر هســتند که 
مقادیر قابل توجهــی پروبیوتیک دارند. 
در بعضی مواد لبنی حتــی پروبیوتیک 
هم به آنها اضافه و غنی ســازی شده که 

بسیار مفیدترند

تقویت سیستم ایمنی با پروبیوتیک ها
حتما وقتی برای خرید به سوپرمارکت مراجعه می کنید، ماستها 

و لبنیات غنی شده با مواد پروبیوتیک را دیده اید؛ این مواد به 

طورکلی، میزان میکروب های مفید روده ها را بالا برده و برای 

سلامت بدن لازم اند. اما از چه منابعی می توان آنها را دریافت 

کرد؟

در طبیعت، شاید 
بهترین پروبیوتیک 

همان جو و جوی 
دو سر باشد. علاوه 

بر این، سیب هم 
به دلیل پکتینی 
)پلیمر اشتقاقی 

قندی اسیدی( که 
دارد، منبع خوبی 

برای پروبیوتیک به 
شمار می رود.

 اهمیت تغذیه دانش آموزان در پاییز و زمستان
یک متخصص طب ایرانی، در مورد تغذیه دانش آموزان در فصل پاییز و زمستان، توصیه های مهمی را 

مطرح کرد.
علیرضا یارقلی در مورد ایمنی بدن و تغذیه دانش آموزان، گفت: اولین چیزی که دانش آموزان باید مد 
نظر داشته باشند شب ها زود خوابیدن است. به طوری که دانش آموزان دبستانی 10 شب و دانش آموزان 

راهنمایی 11 شب خوابیده باشند.
وی افزود: این افراد هنگام صبح نیز باید ساعت ۶ تا ۷ صبح بیدار شوند چرا که شب ها زود خوابیدن و صبح ها 

زود بیدار شدن بر روی سیستم ایمنی بدن، تقویت حافظه و سلامت جسم و جان مؤثر است.
یارقلی در پاسخ به مصرف شام نیز گفت: فاصله غذای شب تا خواب دانش آموزان حداکثر باید ۲ تا ۳ ساعت 

باشد و اینگونه نباشد که بعد از مصرف غذا سریع به خواب بروند.
این متخصص طب ایرانی با تاکید بر اینکه دانش آموزان باید صبحانه کامل بخورند، ادامه داد: بعد از مصرف 
صبحانه حداکثر نیم ساعت بعد درس خود را آغاز کنند که این شامل دانش آموزان مجازی و حضوری 

می شود.
به گفته وی، مربای هویج، سیب و به برای صبحانه دانش آموزان مقوی است و همچنین شیر بادام، تخم مرغ 

عسلی و فرنی بادام نیز باعث تقویت مغز می شود.
یارقلی تاکید کرد: ساعت 10 صبح بهتر است دانش آموزان یک واحد میوه مانند سیب، به، گلابی و یا هر نوع 
میوه دیگری که دوست دارد میل کند و ناهار نیز باید سبک مصرف شود به طوری که ساعت ۶ یا ۷ بعدازظهر 

فرد احساس گرسنگی کند.
وی با تاکید بر اینکه در وعده عصرانه دمنوش عرق بیدمشک، بهار نارنج و … توصیه می شود، افزود: دمنوش 
بادرنج بویه و به لیمو دمنوش های ضد استرسی هستند که به دانش آموزان توصیه می شود در وعده عصرانه 

استفاده کنند.
وی گفت: برای تقویت سیستم ایمنی بدن تخم بارهنگ وتخم بالنگ توصیه می شود که مصرف آن نیز این 

گونه است به همراه سه چهارم آب، یک چهارم گلاب و 5 قطره زعفران استفاده شود.
یارقلی همچنین در وعده عصرانه فالوده سیب را نیز مقوی توصیه کرد و گفت: هفته ۲ تا ۳ وعده توصیه 
می شود. این فالوده انرژی بخش، ضد اســترس، مفرح بخش بوده و از بد خلقی های کودکان جلوگیری 

می کند.
این متخصص طب سنتی با تاکید بر اینکه شب ها 

حتماً از سرپوش استفاده شود، افزود: استفاده از 
سرپوش باعث می شود مغز سرد نشود و کسلی، 
بدخلقی، بی حالی، آبریزش بینی، خلط پشت 
حلق در روز نداشته باشیم و بر روی حافظه نیز 

تأثیر خوبی بگذارد.
وی گفت: ۹0 درصد بیماری های زمستان با گذاشتن 

کلاه بر سر در شب برطرف می شود که این موارد به همه 
افراد توصیه می شود اما بچه ها اجبارشان بیشتر است.

یارقلی به نکته مهم دیگری اشاره و تصریح کرد: به دانش آموزان 
توصیه می شــود در زمان هایی که آموزش مجازی دارند و در خانه به سر 

می برند هر ساعت 1 تا ۲ دقیقه ورزش کنند، چرا که ورزش کارایی آنها را بالا می برد.

سلامت نیوز
گزارش
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کودکان واکسن آنفلوآنزا بزنند

دکتر عالیه پوردست، متخصص بیماری های عفونی، در یادداشتی 
در روزنامه جام جم نوشت: »با گذشت هفت ماه از شیوع ویروس 
کرونا در کشور خوشبختانه می توان اعلام کرد که کودکان علائم 
خفیف تری از بیماری را بروز می دهند. به عبارت دیگر کودکان 
گرچه به این ویروس آلوده می شوند اما در اکثر موارد نوع خفیف 
بیماری را تجربه می کنند و علائمی همچون سرماخوردگی دارند. 
در این هفت ماه مشاهدات بالینی متخصصان نشان می دهد که 
آبریزش بینی، بدن درد و علائم گوارشی همچون اسهال و استفراغ 

از نشانه های اصلی ابتلای کودکان به کروناست که خوشبختانه در 
اغلب موارد با اســتراحت در منزل و مراقبت های پرستاری بهبود 
می یابد.البته این روی خوب ماجرای کرونا در کودکان است؛ چرا 
که تعدادی از آنها علائم حاد پیدا می کنند و حتی با کمال تاسف از 
دنیا می روند. این گروه از کودکان اغلب بیماری های زمینه ای دارند 
و در بخش های مراقبت ویژه بستری می شوند که بیشتر آنها شانس 

بازگشت به زندگی را پیدا نمی کنند.
شاید یکی از دلایل کمتر درگیر شدن کودکان با بیماری و خفیف 
بودن علائم در آنها مراقبت خانواده هــا و تماس کمتر کودکان با 

دیگران باشد؛ چه بسا که اگر این تماس ها بیشتر شود، علائم نیز 
بیشتر شود. اکنون بیشترین نگرانی ها از بابت بازگشایی مدارس 
و تجمع بچه ها در آموزشگاه هاست که می تواند به تشدید ابتلای 
کودکان به کرونا منجر شود. البته خوشــبختانه اکثر مدارس به 
صورت غیر حضوری فعالیت می کنند اما نگرانی ما از بابت مدارس 
و عمدتا غیرانتفاعی هاست که آموزش های حضوری را با جدیت پی 
گرفته اند.از سوی دیگر نگرانی متخصصان در فصول پاییز و زمستان 
از بابت همزمانی کرونا و آنفلوآنزاست که می تواند کودکان را نیز به 
اندازه بزرگسالان تهدید کند. با این  که وزارت بهداشت اعلام می کند 

که فقط گروه های حساس از جمله افراد بالای ۶0 سال، مبتلایان 
به دیابت، زنان باردار و افراد درگیر با بیماری های مزمن باید واکسن 
آنفلوآنزا دریافت کنند، اما به اعتقاد متخصصان عفونی،  کودکان 
نیز باید گیرنده این واکسن باشــند. زیرا اطفال جزو گروه های در 
معرض خطر طبقه بندی می شوند.در واقع از آنجا که تعداد دوزهای 
واکسن آنفلوآنزا محدود است، وزارت بهداشت حرفی از کودکان به 
میان نمی آورد ولی اگر همه کودکان این واکسن را دریافت کنند، 
همزمانی کرونا و آنفلوآنزا مخاطرات کمتری برای کودکان خواهد 

داشت.

استخدام مدیر کنترل کیفیت و مدیر 
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نتایج مطالعه ای که با هدف ارزیابی فاکتورهای 
اپیدمیولوژیک و بالینی و همچنین فاکتورهای مرتبط با مرگ ومیر در مبتلایان به کووید-1۹ انجام 
گرفت، نشان داد که بالاترین میزان مرگ ومیر در بین بیماران بالای ۶5 سال، بیماران بستری در 
بخش مراقبت های ویژه و در بین افراد با بیماری های زمینه ای مانند دیابت و بیماری های قلبی 

و عروقی رخ داده است.

 اخیرا یک مطالعه بزرگ بر روی بیش از 1۶هزار پرونده بیمار کووید1۹ در 1۹ بیمارستان تحت 
پوشش دانشگاه شهید بهشتی تهران به روش کراس-سکشنال، بین فوریه و می ۲0۲0 با استفاده 

 Hospital Intelligent Management( از اطلاعات سیستم هوشمند بیمارستانی
HIM) انجام شد که حاوی مطالب قابل توجه اپیدمیولوژیکی بوده است.

این مطالعه که به لحاظ تعداد نمونه در سطح جهانی کم نظیر بوده و نتایج آن در 
ژورنال Archive of Academic Emergency Medicine منتشر شده، بر روی بیماران 
بستری شده از بهمن ۹8 تا ۲۳ اردیبهشــت 1۳۹۹ با تشخیص قطعی یا مشکوک 
به کووید-1۹ )آنهایی که علائم بالینی و یا سی تی اسکن مثبت ریه داشتند( انجام 

گرفت. اکثر این بیماران بین ۲4 تا ۶5 سال سن داشتند.
بر اســاس نتایج این مطالعه، مرگ ومیر در بین افراد با بیماری های زمینه ای مانند 
دیابت و بیماری های قلبی و عروقی نسبت به بقیه گروه ها بیشتر بود. میزان کشندگی 
بیماری نیز در افراد بستری با تست مثبت نسبت به افراد مشکوک ولی با علائم بالینی 

بیماری کووید-1۹ بالاتر و در حد دو برابر بوده است.
نتایج این مطالعه نشان داد عواملی مانند سن، جنس، داشتن سابقه بیماری و همچنین 
بستری شدن در بخش های مراقبت ویژه می تواند بر روی بقای بیماران تاثیرگذار باشد.

بر اساس این گزارش، همچنین نتایج مطالعه مذکور نشان داد که از 1۶ هزار و ۳5 بیمار تایید شده 
و مشکوک بالینی کووید1۹ ارجاعی به مراکز درمانی تحت پوشش دانشگاه تعداد 1۶ هزار و 1۶ 
نفر )شامل ۹۹.۹۳ درصد تاییدشدگان و ۹۹.8۳ درصد مشکوک ها( بستری شدند که 1۶1۲ نفر 

آنها با میانگین مدت بستری 5 روز فوت شدند.
همچنین بیشــترین تعداد مرگ به سنین بیش از ۶5 ســال تعلق داشــت )۶۳ درصد آنان از 

تاییدشدگان و ۶۲ درصد از مشکوک ها بودند، در حالی که ۷0 درصد بستری شدگان بین ۲5 تا 
۶4 سال بودند(.

بر اساس ســایر نتایج این مطالعه، 50 درصد کل مرگ ها در بیماران بستری در ICU رخ داد، در 
حالی که ۶۲ درصد تاییدشدگان و 5۲ درصد مشکوک ها نیز کارشان به ICU کشیده بود. همچنین 
میانگین کل مرگ ومیر 10.05 درصد کل بیماران بســتری را تشــکیل مــی داد )1۳.5 درصد 

تاییدشدگان و ۶.4 درصد مشکوک ها(. 
بیشترین میزان مرگ ومیر به لحاظ سنی در بین افراد بالای ۶5 سال بوده )۲5.۳۲ درصد(، سپس 
افراد دارای بیماری زمینه ای )۲5.55 درصد( و بســتری های ICU/CCU که )41.۷ درصد( بوده 
است. همچنین بیشترین مرگ ومیر مربوط به بیمارانی بود که دیابت و بیماری های قلبی عروقی 

)۳8.4۶ درصد( و سرطان )۳5.۷۹ درصد( داشتند.

در پایان این مقاله آمده که بر اســاس نتایج این مطالعه دیتابیس های بــزرگ و قابل اعتنایی از 
اطلاعات مربوط به کووید1۹ در کشور ایجاد شده که علاوه بر مطالعه منطقه ای قابلیت آن را دارد 
که تجمیع شده و در سطح ملی مورد پژوهش های کلان قرار گیرد. این مطالعه از نظر تعداد پرونده 
مورد بررسی بزرگترین مطالعه از نوع خود در خاورمیانه و چه بســا یکی از بزرگترین مطالعات 

کووید در آسیا و حتی جهان بوده است.
دکتر علیرضا زالی، دکتر سعید غلامزاده، دکتر محمود خدادوست، دکتر علی ماهر و دکتر گوهر 

محمدی از نویسندگان اصلی این مطالعه پژوهشی بوده اند.

مهمترین عوامل موثر بر مرگ ومیر بیماران کرونایی در ایران

 مردم نگران تامین 
واکسن آنفلوآنزا نباشند

رئیس کمیته دارو و غذای کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
شورای اسلامی با تاکید بر این که »هیچ نگرانی از بابت تامین 
واکســن آنفلوآنزا وجود ندارد« گفت: با توجه به شیوع کرونا و 
درخواست بیشتر مردم برای استفاده از واکسن آنفلوآنزا امسال 

مقدار زیادی واکسن تدارک دیده شده است.
 عبدالحسین روح الامینی در واکنش به برخی نگرانی ها درباره 
تامین واکسن آنفلوآنزا گفت: امسال نسبت به سال های گذشته 
پیش بینی شده است که بیش از چند برابر قبل واکسن تامین 
شود. بخشــی وارد و بخشی دیگر خریداری شــده و در مسیر 
اســت. به نظرم حتی برای فصل پاییز هم ســفارش بیشتری 

خواهیم داشت.

وی افزود: پیش بینی شده که حدود 10 میلیون واکسن توزیع 
شود. در سال های گذشته گاهی تعدادی از واکسن آنفلوآنزا که 
وارد می شد به دلیل عدم اقبال امحا می شد اما امسال به خاطر 
کرونا درخواست بیشتری برای واکســن آنفلوآنزا وجود دارد. 
ما این اطمینان را به مردم مــی دهیم که نگرانی از بابت تامین 
واکسن آنفلوآنزا نداشته باشند. خیلی بیشتر از سال های قبل 

تامین و تدارک دیده شده است.
این عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس در عین حال اظهار 
کرد: نکته مهم آن است که کسانی بیشتر به واکسن آنفلوآنزا نیاز 
دارند که در خطر بیشتری قرار دارند. همچون کادر بهداشت و 
درمان، سالمندان، کودکان و افراد با بیماری زمینه ای و بیماری 
های خاص، پس کســانی که بنیه قوی و بدن مقاوم تری دارند 
ضرورتی برای استفاده از واکسن نیست. البته که باید برای همه 

تامین شود ولی اولویت با گروه های در معرض خطر است.

تغذیه مناسب از دوره بستری بیماران کرونا 
در آی سی یو می کاهد

متخصص تغذیه گفت: تغذیه مناســب دوره بستری بیماران مبتلا به 
کووید1۹ را در آی سی یو کاهش می دهد بنابراین حضور متخصصان 
تغذیه بالینی در آی سی یو پررنگ تر می شود. زهرا شریعت پناهی درباره 
مشکلات تغذیه ای در آی ســی یو افزود: استفاده از دانشجویان تغذیه 
بالینی در بیمارستان طالقانی آغاز شده و پزشکان از این مسئله رضایت 
داشتند.عضو هیات علمی دانشکده علوم تغذیه و صنایع غذایی انستیتو 
تحقیقات تغذیه ای و صنایع غذایی کشور اعلام کرد: دلیل مشکلات تغذیه 
ای در آی سی یو بی توجهی به کار تیمی متشکل از پزشک متخصص، 
فیزیوتراپ و متخصص تغذیه به منظور تصمیم گیری در راستای تغذیه 
صحیح بیماران اســت و هم اکنون هر یک از پزشکان به طور جداگانه 
بیماران را ویزیت و درمان می کنند.وی افزود: نبود کار گروهی پزشکان و 

متخصصان در آی سی یو باعث بروز کمبود کالری، پروتئین و ریزمغذی 
ها در بیماران و کار پزشکان بیشتر می شود چون وقتی بیمار دچار سوء 
تغذیه می شــود، به طور طبیعی مدت بستری نیز بیشتر می شود.این 
متخصص تغذیه، عوارض ناشی از ســوء تغذیه را زخم بستر، نارسایی 
تنفسی و کلیوی دانست که هزینه گزاف به دولت تحمیل می کند.شریعت 
پناهی افزود: دانشجویان تغذیه بالینی مثل پزشکان باید در آی سی یو 
حضور داشته باشند و سعی می کنیم این حضور را گسترش بدهیم.وی در 
ادامه با اشاره به تغذیه بیماران مبتلا به کرونا در آی سی یو گفت: تفاوتی که 
بین بیماران مبتلا به کرونا نسبت به سایر بیماری ها در آی سی یو وجود 
دارد، بی اشتهایی زیاد در آنها است. زیرا تا زمانی که بیمار التهاب داشته 
باشد، بی اشتهایی نیز وجود دارد. بنابراین باید از مکمل های تغذیه ای 
از طریق دهانی، روده ای و وردیدی کمک بگیریم تا این مشکل بر طرف 
شود.شریعت پناهی افزود: هدف از تغذیه بیماران در آی سی یو جلوگیری 
از کاهش وزن بیماران مبتلا به کرونا است و اگر کاهش وزنی ایجاد شود، 

نباید این کاهش بیشتر از 10 درصد وزن اولیه باشد.
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Iran has exported about 
$2.5b worth of non-oil 
products to Arab states 
in the Persian Gulf and 
the Middle East over the 
past five months, official 
with Trade Promotion 
Organization of Iran said 
on Sunday.
Director-General of Trade 
Promotion Organization 
of Iran for Arab and African 
affairs Farzad Piltan said 
that the non-oil exports 
were destined to Iraq 

($1,834,000,000), UAE 
($310m), Oman ($110m), 
Kuwait ($58m), Syria 
($56m), Qatar ($45m), 
Jordan, Lebanon and 
Bahrain.
Iran has had no exports to 
Saudi Arabia and Yemen.
Global lockdown due to the 
outbreak of coronavirus 
and the closure of Iranian 
borders with neighboring 
states, Iranian foreign 
trade ties reduced by $3.5b 
a year.

Persian Gulf 
water piping 
helps quench 
Kerman's 
thirst
Piping the Persian 
Gulf water to Kerman 
is a national project 
to deal with water 
shortage crisis and 
of great concern for 
people, farmers and 
industrialists living and 
working in Iran's desert 
cities including Kerman 
on southern Iran.
To deal with the drought 
has always been the 
biggest obstacle to 
development of desert 
cities as it threatens 
agriculture, pillars of 
economic development, 
people's life and growth 
of industrial products.
The officials said that 
water shortage has 
put life of 63 percent of 
people living in southern 
Iranian province of 
Kerman in danger.
In years, water shortage 
in Kerman had been 
tackled by tankers, but 
some areas here cannot 
presently be revived as 
the water shortage crisis 
has deepened.
Persian Gulf and Sea of 
Oman water transfer 
project will be of great 
benefit to Gol-Gohar 
Mining and Industrial 
Complex in Sirjan, 
center of Kerman, and 
Sarcheshmeh Copper 
Mine in Rafsanjan, central 
west of Kerman, as two 
important industrial 
plants which are the main 
target of implementation 
of the project.
Water needed for Gol-
Gohar and Sarcheshmeh 
will be provided after 
desalination.
At the first phase, the 
Persian Gulf water 
piping project daily 
desalinates 400,000 
cubic meters of water in 
which 406 million euros 
and 140,000 billion rials 
investment has been 
made by the private 
sector.
Chairman of Iranian 
Mines and Mining 
Industries Development 
and Renovation 
Organization (IMIDRO) 
Board Khodadad 
Gharibpour has said 
that the first phase of 
the 830-km Persian Gulf 
project on piping water 
to provinces of Kerman 
and Hormuzgan in 
south and Yazd in center 
of the country will be 
inaugurated in October 
thanks to years of efforts 
taken by the state and 
private sectors.
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Iran exports 2.5$b non-oil products to 
Arab states

S p e a k i n g 
with Turkey’s 
D e p u t y 
Minister of 
Customs and 
Trade Riza Tuna 
Turagay via a 

joint video conference, 
Mahdi Mir Ashrafi 
expressed readiness for 
holding border meeting 
in Bazargan-Gorbolagh 
border and implementing 
the pilot plan of the 
technical final project 
for exchanging customs 
information.  
He added that Iranian 
customs also suggested 
following up the 
possibility of electronic 

inquiry of the certificate 
of origin from the relevant 
Turkish authorities.
Mir Ashrafi noted that Iran 
Customs Administration 
is ready to sign MoU 
on implementing the 
Authorized Economic 
Operator (AEO) and green 
corridor.
He went on to say that 
increasing the capacity 
of accepting trucks in 
Gorbolagh customs 
and also increasing the 

capacity in Esendere.
Mir Ashrafi said the 
Turkish side has started 
accepting 120 people per 
day in the Esendere border 
since August 14.
He added that 110 trucks 
move toward Turkey per 
day and 50 ones move 
toward Iran.
Elaborating on Iranian 
drivers' dissatisfaction 
over services provided 
and health conditions 
in Gorbolagh border, he 

said the issue is being 
addressed by the Turkish 
deputy economy minister.
He went on to say that the 
Turkish side suggested 
lifting the ban on the 
import of 68 items which 
are subject to Iran's 
preferential tariff for 
Turkey.
They also requested 
for finalizing phase 
3 of the e-TIR project 
and facilitating its 
implementation.

Iran western borders 
resume normal activities 
lifting lockdown
Border restrictions to contain coronavirus 
pandemic were lifted on Mehran and 
Shalamcheh, western Iran. with resumption of 
normal activities.
Iranian Customs Administration spokesman 
Roohollah Latifi said that upon the agreement 
of Iraqi officials, Mehran border had increased 
its working days from two days a week to four 
days.
He added that Mehran border will be open the 
whole week except Friday for doing customs 
protocols.
Chazabeh Border will also be active for exports 
affairs entire days of the week.
Chazabeh was the last common border with 
Iraq reopened after six months closure.
Meanwhile, deputy head of Arvand Free Zone 
Organization Office for investment affairs Ali 
Mousavi said that time limitations for exports 
from Shalamche Boder have been removed.
He noted that upon the agreement of Iraqi 
prime minister, Shalamcheh border customs 
office will be active for exports entire days of 
the week.  
He added that fruits, vegetables, food supplies, 
construction materials, minerals and steel are 
among the products which are mostly exported 
through Shalamcheh to Iraq.
Earlier on Saturday, Iraqi Prime Minister 
Mustafa al-Kadhimi paid a visit to Bashmaq 
cross-border customs office in Iraqi Kurdistan 
region on Friday night, according to local 
media.  
During his visit, al-Kadhimi was briefed about 
the transit of goods at Bashmaq border post 
and the customs office set up to handle border 
trade between Iran and Iraqi Kurdistan region.
Iran steel export hits 1.7m 
tons
The total exports of Iran's largest steel mills 
companies, rose up to 1.7 million tons over the 
past five months of current Iranian year (March 
21- August 21).
According to statistics, Iran's large steel mills 
companies perfomance reveals that Iran 
exported 507,302 tons in August and it is 
expected that Iran's steel production to reach 
about 30m tons of which more than one million 
tons will be exported.
Iran’s annual steel production is planned to 
reach 45 million tons by the Iranian year of 
1400 (March 2021-March 2022).
Iran aims to become the world’s sixth largest 
steel producer as per the 20-Year Vision Plan, 
which targets annual production capacity 
expansion to 55 million tons and 20-25 million 
tons of exports per year by 2025.
According to a recent report by Iranian Mines 
and Mining Industries Development and 
Renovation Organization on the development 
of under-construction steel production units, a 
total of 19.1 million tons will be added to Iran’s 
annual steel production capacity by the time 
the development of all units is complete in the 
fiscal 2023-24.
The addition of 19.1 million tons by the time the 
under-construction projects come on stream 
to the current capacity means the aggregate 
output capacity will reach 54.1 million tons 
by March 2024, only 900,000 tons short of the 
target.
Iran’s steel export capacity currently hovers 
around $4 billion per year. 

Iran is ready to increase trade exchanges 
with Turkey, the head of Iran Customs 
Administration said, referring to carrying 
out the pilot plan of electronic exchanging 
customs information, following up the 
possibility of electronic inquiry of the 
certificate of origin from the relevant 
Turkish authorities doing joint projects and 
increasing trucks' transit.

Official: Iran to accelerate trade with 
Turkey

news

He added that 
110 trucks move 
toward Turkey 
per day and 
50 ones move 
toward Iran.
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Iran, number one 
shipbuilder in 
Middle East
 Iran Shipbuilding and Offshore Industries 
Complex (ISOICO), located in southern 
Iranian province of Hormuzgan, is now 
the number one shipbuilder of the Middle 
East after four decades of activity in the 
industry.

With a large number of specialized 
workforce, ISOICO has continued to gain 
lots of achievements for the country 
despite the sanctions and coronavirus 
disease (COVID-19).  The achievements of 
ISOICO has much to do with the country’s 
special status in energy industry, and the 
oil fields in the region, as well as numerous 
ships commuting in the regional waters.
The company provides equipment for 
building and overhauling different types of 
small- and medium-sized vessels.   

Shipbuilding is a main industry in 
any country, with coastal shipyard in 
particular, cutting dependence on foreign 
countries.The imposition of sanctions has 
not been able to impede the activity of the 
company over the past decade but has also 
inspired it to make more achievements.  
The company has been active in the area of 
building and overhauling different types 
of vessels in different sizes, and building 
offshore structures such as oil rigs and gas 
fields since 1973.

Private Sector Investments in Iranian Ports: 
$626 Million Under 333 Contracts
The private sector in Iran has invested a total of 161.23 trillion rials 
($626 million) in the country's ports under 333 contracts to date.A 
total of 3.57 trillion rials ($13.87 million) were invested by the 
private sector during the first quarter of the current year (March 
20-June 20) with the purpose of developing and maintaining 
port infrastructures and equipment, IRNA reported. The private 
sector also invested 2.83 trillion rials ($11 million) in Q1 under 
five contracts to enhance businesses. The investment includes the 
development project of 30-million-ton oil docks in Shahid Rajaee 
Port in southern Hormozgan Province which, upon its completion, 
will increase the port’s petroleum exports by 30%. 

CBI Expedites Security Deposit Loans to Home 

Renters
Atotal of 2,358 accounts have been opened with designated 
banks for security deposit assistance loans. Owners of 1,639 
accounts have received loans worth 285,250 million rials 
($1.1 million), the Central Bank of Iran reported. The interest-
only security deposit loans worth 500 million rials ($1,943) 
in Tehran, 300 million rials ($1,165) in large cities with a 
population of over one million, namely Mashhad, Isfahan, Karaj, 
Shiraz, Tabriz, Qom, Ahvaz and Kermanshah, and 150 million 
rials ($582) in other Iranian cities will be paid in the name of 
tenants but the sum will be put at the disposal of landlords, IRNA 
reported.



While speaking in 
an IRIB TV program, 
Iran’s Navy 
Commander Rear 
Admiral Hossein 
Khanzadi made 
some remarks over 

Iran’s current naval status.
He referred to the 
reflection of the recent 
Zolfaghar 99 war game in 
foreign media, in which 
one US plane and two 
drones, that had violated 
the law and entered the 
Iranian Air Defense 
Identification Zone (ADIZ) 
illegally, were intercepted 
by homemade Karrar 
drone, stressing that the 
important point about 
this inspiring military 
exercise is that despite all 
pressures and sanctions, 
the Islamic Republic of Iran 
has accomplished high-
tech equipment in defense 
fields.
This exercise conveys the 
message that any threats 
and mischievous acts to 

Iran will be responded 
firmly, he added.
  Grand Joint Zolfaghar-99 
military exercise
He went on to say, “Being 
the world’s center of 
energy (Fossil Fuel), the 
eastern waters of the Strait 
of Hormuz, Makran coast, 
Oman Sea and North part of 
India Ocean in which three-
day exercise was carried 
out enjoys some global 
and geopolitical features 
in terms of the size and 
strategic waterways.”
As all vessels that import 
oil and goods to Iran must 
pass through the maritime 

passages in the region, 
therefore Iran attaches 
great importance on 
providing its sea borders 
with security, he said and 
added, "In Zolfaghar 99 
war game we practiced 
how to establish security, 
peace, and authority in 
the area."Iran’s Navy 
Commander also seized 
the chance to announce 
the Iranian nation that 
in the upcoming future, 
Iran’s Armed Force will 
be equipped with some 
new, high-tech drones and 
defense equipment.
Elsewhere in his remarks, 

he referred to a joint 
exercise by Iran, China, 
and Russia which will be 
carried out in the near 
future, stressing that this 
joint effort among these 3 
world powers conveys a 
message that Iran, China, 
and Russia are capable to 
influence all equations of 
the world.Addressing the 
countries who have the 
illusion of unipolarity and 
self-managing in the world, 
Khazandi asserted that the 
joint effort by Iran, China, 
and Russia will show 
that the world is moving 
towards multipolarization.

MP urges Arab states not to follow 
Zionists’ lead
An Iranian lawmaker advised the Arab countries in the 
Persian Gulf region not to pursue the interests of the 
Zionist regime.
“We suggest the small countries of the region not fall prey 
to the whims of the Zionist regime and, instead, strengthen 
their relations with the big and influential regional states,” 
Abbas Moghtadaei, deputy chairman of the Parliament's 
National Security and Foreign Policy Commission told 
Mehr News on Sunday.
Reacting to the recent normalization of ties between 
Bahrain and the Zionist regime, Moghtadaei said, "The 
United States has been pursuing the normalization of 
relations between small Persian Gulf littoral states and 
the fake Zionist regime in the past weeks; the main reason 
behind such a move is to fulfill Washington’s wish to 
control the oil resources of the Arab countries more than 
before.”
Referring to the US president’s struggles to win the 
upcoming presidential elections, the lawmaker said, 
"Donald Trump, in order to win the US election and make 
up for his failures, seeks to create an election shock and 
convince the Zionist lobby that he can serve the interests 
of the Zionists more than any other country.”
"That is why the United States seeks to normalize ties 
between the Persian Gulf countries and the Zionist 
regime.”
“This process is also followed by the dependent Arab 
governments. However, such moves are not backed by 
their nations at all,” he added.
IRGC warns Bahraini rulers 
against normalization relations 
with Zionist regime
Iran’s Islamic Revolution Guards Corps (IRGC) in a 
statement strongly condemned establishment of ties 
between Bahrain and the Zionist regime.
“The disgraceful act of Al-Khalifa and the affiliated regime 
ruling Bahrain in establishing relations with the Zionist 
regime which was done against the will and aspirations of 
the Muslim people of that country is a great folly and lacks 
any legitimacy and will receive appropriate responses,” 
the statement said.
“The domino of normalization of ties between the Zionist 
regime and the rulers of certain Arab countries, which, 
with the engineering of the White House and the hated 
and foolish US president, seeks to impose humiliation on 
Muslim nations and plunder their resources and wealth 
and provide security for the Palestinian occupiers and 
usurpers, will never achieve its goal and will further 
empower the Islamic Ummah's power and reinvigorate 
their determination in revealing the hidden and latent 
capacities of the anti-Zionist resistance to repel Israel's 
cancerous tumor from the geography of the Islamic world,” 
it added.“The evil and tyrannical actions of the oppressive 
regime in Bahrain like other filthy and treacherous plans 
of compromise will not bring any achievement for the US 
and its Zionist supporters but will subject the perpetrators 
of these betrayals and malice to the fury and revenge of the 
Islamic Ummah, especially the Shiite people of Bahrain,” 
the IRGC said, according to IRNA.

Navy Commander:Iran-China-Russia 
joint exercise to influence World' equation

Referring to an upcoming Iran, China, 
China, and Russia joint exercise, Iran’s 
Navy Commander said that this 3 world 
powers' joint effort conveys the message 
that they are capable to influence the 
equations of the World.
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 UAE, Bahrain revealed their 
real face
 Top Adviser to the Leader of the Islamic Revolution for International 
Affairs Ali Akbar Velayati slammed the Bahraini agreement to 
normalize ties with the Israeli regime.
“The disgraceful act of Al Khalifa and its insistence on implementing 
the Deal of the Century and betraying the Palestinian cause displays 
the recklessness of the rulers of Bahrain and also the UAE that they 
built a house on the water by pinning hope on empty promises the 
Great Satan, US, who has shed the blood of thousands of innocent 
Muslims, both Arabs, and non-Arabs,” he said in a statement on 
Sunday.

The rulers of Bahrain and the United Arab Emirates displayed their 
true image, hurt the feelings of millions of free people, and made 
enemies of the oppressed people of Palestine bolder, Velayati added.
American strategists, who have conceded numerous defeats in recent 
years in West Asia, have no other aim by these ‘normalization show’ 
than to satisfy the Zionist lobby and rescue the Israeli PM and the US 
President, he added.
“Obviously, this shameful act has created new opportunities such 
as exposing the hypocrisy of some reactionary rulers in the region, 
revealing the true intentions of the puppets, awakening Muslim 
nations, unity of Islamic groups and movements, further weakening 
the compromise process and strengthening the determination of the 
Resistance by the day,” the Leader’s adviser said.
The World Assembly of Islamic Awakening condemns this clear 

betrayal to the Palestinian cause and 
to the Arab nations and Islamic 
Ummah and calls on all Muslim 
governments and nations to 
reject the plan and spare no 
effort till the final defeat of the 
occupying Israeli regime, he 
added.
“Certainly, with the help of Almighty 
God, Palestine will be liberated from 
the river to the sea with the solidarity of 
the awakened nations and the great scholars and sympathizers of 
the Islamic Ummah, and the final victory will be for the Palestinian 
nation,” concludes the statement.

“Being the 
world’s center 
of energy (Fossil 
Fuel), the 
eastern waters 
of the Strait 
of Hormuz, 
Makran coast, 
Oman Sea and 
North part of 
India Ocean in 
which three-day 
exercise was 
carried out 
enjoys some 
global and 
geopolitical 
features in 
terms of the size 
and strategic 
waterways.”
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Head of SDPN 
Warns against 
R e p e r c u s s i o n s 
of Normalization 
with Israel
 Secretary-General of 
Society for Defending 
Palestine Nation 
(SDPN) Zahra Mostafavi 
condemned attempts 
by a number of Arab 
states to normalize 
relations with the Israeli 
regime, warning against 
repercussions of such 
bids.
In an open letter to 
some heads of Islamic 
countries, Mostafavi 
said, “As some leaders 
of the Muslim world 
have overlooked the 
issue of Palestine, 
their occupation and 
their sufferings and 
displacement and, 
instead, have taken 
steps to establish 
diplomatic ties with the 
occupiers of Palestine is 
in actual fact in contrast 
with the Islamic 
teachings and the Holy 
Quran itself," and a 
decision against Islamic 
unity and fraternity”.
She added, “This is 
obviously to let down 
the duty of liberating 
the Muslim land from 
the hands of Kufr. As 
Leader of the Islamic 
Revolution Ayatollah 
Seyed Ali Khamenei has 
stated, any relations 
with the Zionist Regime 
is a great betrayal 
against the cause of 
Palestine and the 
Muslim Ummah”.
“No doubt, if the Arabic 
and the Islamic states 
remained beside the 
Palestinian nation as the 
Islamic Iran has stood 
beside the Palestinian 
cause for the past 42 
years and has taken up 
this measure as part 
of its priority in its 
foreign policies and has 
continued this trend 
with steadfastness 
and strong will during 
the past 42 years, the 
Palestinian liberation 
would have taken a 
faster pace and would 
have led to an end to all 
the insecurity within the 
nations, as well as the 
entire region, through 
close cooperation," the 
letter further read. 
In a tweet on Friday, 
US President Donald 
Trump announced 
the normalization of 
bilateral ties between 
Bahrain and the 
occupying regime 
of Israel, the second 
Arab state to join a 
deal widely censured 
as a betrayal of the 
Palestinian cause.

Iran
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Sheikh Isa Qassim:
Normalization of relations 
with Zionist regime evil act
Condemning Bahrain-Israeli tie normalization, Bahrain's 
leading Shia cleric Ayatollah Sheikh Isa Ahmed Qassim 
said that the normalization of relations with the Zionist 
regime is a great infelicitous and evil act.
All the ruling Arab regimes that have tried or are trying to 
normalize relations with the Zionist regime know very 
well that this compromise is against the will of the divine 
law and the will of the nations of the Islamic Ummah and 
this is as fulfilling the will of the United States and Israel 
regime, while they are aware of its great losses for this 
Ummah and of the enmity of Israel regime and the United 
States with the Ummah, said Sheikh Isa Qassim.
The ruling regimes are never willing to do justice to the 
nations and want to exercise their dominion fully and seize 

every privilege and opportunity, he added.
They see submission to the United States and Israel, 
which is contrary to the interests of the Muslim Ummah 
and the religion of Islam, as a way to further dominate 
and oppress nations, he noted.
He stressed that if the nations of the Islamic Ummah 
want to be self-made and valuable, they should not 
neglect the policies of their country, and their will and 
desire should be respected in the affairs of the country 
and in domestic and foreign policies.
The normalization of relations with the occupying 
regime, which is rejected by the Islamic and Arab nations, 
will surely fail in the near future, he highlighted.
Sheikh Isa Qassim went on to say that the normalization 
of relations with the Zionist regime is a great infelicitous 
and evil act.
Bahrain on Friday agreed to normalize relations with the 
Israeli regime, becoming the latest Arab nation to do so as 
part of a broader diplomatic push by US President Donald 

Tr u m p 
and his administration 

to further ease the regime's relative isolation in the 
Middle East.

News

Bahrain responsible 
for any Israeli regime's 
measures in PG
National Security and Foreign Policy 
Commission of the Iranian Parliament, 
in a statement on Sunday, reacted to 
the normalization of ties between 
the Zionist and Bahrain's Al-Khalifah 
regimes.
Alliance with the occupying and 
aggressor Zionist regime is not only 
ineffective in the survival of the shaky 
monarchical, dictatorial and unpopular 
regimes, but also accelerates their 
decline, it noted.
It added that the Al-Khalifa regime, 
which considers its survival to be 
completely dependent on the United 
States and the racist Zionist regime, has 

taken a path that will only lead to defeat.
The Iranian Parliament added that 
the Muslim nations will not allow the 
Palestinian goal to become the victim 
of the US [Presidential] elections and it 
will respond appropriately.The reached 
compromise between Bahrain and the 
UAE with the Zionist child-killing regime 
cannot be translated as the acceptance of 
the Tel Aviv regime by the Muslim nation, 
it said.
"We, the representatives of the great 
nation of Iran, loudly declare that the 
battle for the liberation of Palestine will 
continue until the destruction of the 
occupying regime in Jerusalem," the 
statement said, "The faithful and Muslim 
youth will designated the fate of the 
Zionist regime."
It vowed that the Islamic Republic of Iran 

will pursue the realization of the rights of 
the Palestinian people and the liberation 
of the occupied Palestinian territories as 
the first issue of the Muslim world.
Al-Khalifa regime and the UAE are 
directly in charge of the consequences 
of any provocative action by the Zionist 
regime in the Persian Gulf region, the 
statement said.
Getting allied with the Zionist regime 
will threaten the security of Bahrain and 
the UAE more than ever, it warned.
Bahrain on Friday agreed to normalize 
relations with the Israeli regime, 
becoming the latest Arab nation to do 
so as part of a broader diplomatic push 
by US President Donald Trump and 
his administration to further ease the 
regime's relative isolation in the Middle 
East.



Zamani wins Marcello Mastroianni 
Award at Venice FilmFest.
 Rouhollah Zamani has won Marcello Mastroianni Award at the Venice 
International Film Festival for his role in 'The Sun' by Majid Majidi.'The Sun' is 
a 2020 Iranian drama film directed by Majid Majidi. It was selected to be shown 
in the main competition section of the 77th Venice International Film Festival. At 
Venice, the film won the Marcello Mastroianni Award.It is about 12-year-old Ali and his three 
friends who do small jobs and petty crimes to survive and support their families. In a timely turn of 
events, Ali is entrusted to find a hidden underground treasure. However, in order to gain access to 
the tunnel where the treasure is buried, Ali and his gang have first to enroll at the near Sun School, 
a charitable institution that tries to educate street kids and child laborers.

President Hassan 
Rouhani on Sunday 
underlined significance 
of virtual education amid 
requirement of Social 
Distancing to contain 
spread of coronavirus 
pandemic.
The president made the 
remarks while addressing 
online a ceremony to 
begin the new Iranian 
University Year.The new 
Iranian University Year 
began in a ceremony at 
the University of Tehran 
earlier on Sunday.
President Rouhani 
celebrated the new 
university year in an 
online ceremony.
Science Minister Mansour 
Gholami, Health Minister 
Saeed Namaki and a 
number of top cultural 
and scientific figures of 
the country were among 
the participants.
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A new CDC study, published on Friday, traced 184 
students, teachers and family members connected 
to three daycare centers in Salt Lake City, Utah 
between April 1 and July 10.
Doctors and researchers have noted that 
children are less likely to be severely impacted 
by the coronavirus than their adult counterparts. 
However, many experts have asserted that infected 
children will be able to spread the virus to adults 
even if they do not show symptoms. The new CDC 
studies affirms that theory, DailyMail reported.
Over the course of the three-month CDC study, 
12 of the 110 children ultimately tested positive 
for the virus. Nine showed mild symptoms, while 
three showed no symptoms at all.
Testing revealed that six of the 28 observed 
teachers also contracted the virus.
In-depth contact tracing confirmed that the 
18 infected teachers and students then spread 
COVID-19 to at least 12 of the 46 family members 
who took part in the study.
Six mothers became infected with COVID-19 - one 
of whom required hospitalization.
The study is sure to cause more alarm as schools 
and daycare centers across the country continue 
to reopen following the end of summer.
The study comes after news that at least four 
teachers in three states have died from COVID-19 
complications since the start of the 2020-2021 
academic school year.
Among the teacher casualties since the start of the 
academic year was elementary school teacher 
Demetria 'Demi' Bannister, 28, who died Monday 
just three days after she was diagnosed with the 
virus.
The district said Bannister was at Windsor 
Elementary School in Colombia on August 28 for a 
teacher work day, before classes resumed, but that 
was her last day in the school.
She began teaching remotely three days later and 
had not been showing symptoms when she was in 

the school building.
It's unclear how many teachers in the US have 
become ill with COVID-19 since the new school 
year began, but Mississippi alone has reported 604 
cases among school teachers and staff.
Randi Weingarten, president of the American 
Federation of Teachers, said schools need 
guidelines such as mandatory face coverings and 
strict social distancing rules to reopen safely.
'If community spread is too high as it is in Missouri 
and Mississippi, if you don't have the infrastructure 
of testing, and if you don't have the safeguards 
that prevent the spread of viruses in the school, 
we believe that you cannot reopen in person,' 
Weingarten said.
The start of the new school year brought with it 
new fatalities, two in Mississippi alone.
In Oxford, Mississippi, 42-year-old Nacoma James 
taught at a middle school and helped coach high 
school football.
He died August 6 during the first week of classes, 
but was self-quarantining when teachers and 
students returned to the classroom, said Lafayette 
County School District Superintendent Adam 
Pugh.
Meanwhile, history teacher Tom Slade, also of 
Mississippi, died Sunday from pneumonia caused 
by the coronavirus.
Slade was teaching in-person when the academic 
year started on August 6, Principal Raina Holmes 
said, but began quarantining after he had contact 
with someone who was positive at a church 
meeting.
His last day of teaching was August 21.
On the same day, 34-year-old teacher AshLee 
DeMarinis died from COVID-19 following three 
weeks in the hospital.
She taught social skills and special education at 
John Evans Middle School in Potosi, Missouri, 
about 70 miles southwest of St. Louis.
In Potosi, in-person classes started August 24.
DeMarinis was already hospitalized by then but 
had been in the school preparing for the year 
a couple of weeks earlier, her sister, Jennifer 
Heissenbuttel said.
Superintendent Alex McCaul said contact tracing 
determined she had no close contact with any 
teachers, students or staff.

Tensions in the eastern Mediterranean have risen 
over claims and counter claims pitting Turkey 
against Greece and Cyprus to maritime areas 
thought to be rich in natural gas.
“Countries in the region need to resolve 
disagreements including on security and energy 
resource and maritime issues diplomatically and 
peacefully,” Pompeo said in a fleeting trip to Cyprus 
on Saturday night, where he met with President 
Nicos Anastasiades.“Increased military tensions 
help no one but adversaries who would like to see 
division in transatlantic unity,” he said.
Turkey has sent two survey vessels to separate 
areas in the region, drawing strong protests from 
both Cyprus and Greece, which say Ankara is 
operating on their respective continental shelves.
Turkey says it has a legitimate claim over the 
area. There is no agreement between Greece and 
Turkey delimiting their continental shelves, while 
Turkey disputes any claims by Cyprus, with which 
it has no diplomatic relations.

“We remain deeply concerned by Turkey’s 
ongoing operations ... the Republic of Cyprus has 
the right to exploit its natural resources including 
the right to hydrocarbons found ... in its exclusive 
economic zone,” Pompeo said.
The east Mediterranean island was split in a 
Turkish invasion in 1974 triggered by a brief 
Greek-inspired coup. Its internationally 
recognised Greek Cypriot government represents 
the whole island in the European Union, though its 
authority is effectively contained to the southern 
part. North Cyprus is an unrecognised Turkish 
Cypriot state recognised only by Ankara.
Earlier this month the United States said it would 
lift a 33-year embargo on “non lethal defence 
articles” applied on Cyprus in 1987 and deepen its 
security cooperation with Nicosia, prompting an 
angry response from Turkey.
Pompeo said he also raised with Anastasiades 
concerns over Russian money laundering -- 
something Cyprus repeatedly denies -- as well 
as frequent port calls by the Russian navy to the 
island.
“We know that all the Russian military vessels 
that stop in Cypriot ports are not conducting 
humanitarian missions in Syria and we ask Cyprus 
and the president to consider our concerns,” 
Pompeo said.

Children Can Spread COVID19- to Adults 
without Showing Symptoms

Pompeo says U.S. 'deeply concerned' over 
Turkey actions in east Med

 Asymptomatic children can transmit COVID19- to adults, 
research by the Centers for Disease Control and Prevention 
has confirmed.

The United States remains “deeply concerned” about Turkey’s 
actions in the eastern Mediterranean, Secretary of State Mike 
Pompeo said on Saturday, urging a diplomatic end to a simmering 
crisis over offshore natural resources.

Earlier this 
month the 
United States 
said it would 
lift a -33year 
embargo on 
“non lethal 
defence articles” 
applied on 
Cyprus in 1987 
and deepen 
its security 
cooperation 
with Nicosia, 
prompting an 
angry response 
from Turkey.

Meanwhile, 
history teacher 
Tom Slade, also 
of Mississippi, 
died Sunday 
from pneumonia 
caused by the 
coronavirus.

 Hakim: Iraq will 
never normalize ties 
with Israel
 Leader of the Iraqi National Wisdom 
Movement Ammar Hakim said 
on Sunday that Iraq will never 
normalize its relations with Israeli 
occupying regime and that the 
agenda of State of Palestine will 
prevail.
He made the remarks in a meeting 
with a group of Iraqi elites.
Hakim stressed the importance of 
forming a national reconciliation 
between Baghdad and Erbil and 
adopt a plan to bring together all the 

Iraqi groups, saying such a plan will 
materialize political stability in Iraq.
He said that over the past few 
days, the United Arab Emirates 
and Bahrain in a strategic mistake 
reach an agreement with the Israeli 
occupying regime.
Many Islamic states including 
Iran have so far slammed such a 
provocative measure saying it will 
bring about more tension in the 
region.
Earlier on Saturday, Iranian Foreign 
Ministry in a statement described 
Bahraini government's act as 
shameful and humiliating which 
is in total disregard of plight of the 
Palestinian nation.

Meanwhile, Supreme Leader of the 
Islamic Revolution Ayatollah Seyyed 
Ali Khamenei said that the UAE has 
betrayed the Islamic world, Arab 
states, the regional countries, and 
Palestine, with letting the Zionist 
regime into the region.
They let the Zionists into the region 
and consigned the issue of Palestine, 
which is the issue of usurping 
a country by normalizing their 
relations, the Leader said: "The UAE 
rulers opened the door to the region 
to the Zionists, and they have ignored 
and normalized the question of 
Palestine, which is a question about 
the usurpation of a country. This 
stigma will remain on them."



پیشنهادی برای خانه دار شدن کارگران
رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران معتقد است که بهترین راه برای خانه دار شدن کارگران واگذاری 
خانه های اجاره به شرط تملیک است و ساخت مسکن کارگری در جوار شهرک های صنعتی به کاهش تقاضای 

مسکن و نزول قیمت ها در بازار کمک می کند.
ناصر چمنی  اظهار کرد: در حال حاضر بیش از دو سوم حقوق و دریافتی کارگران را هزینه های مسکن و اجاره 

بها تشکیل می دهد، از طرفی کارگران با وجود آنکه از خانه دار شدن استقبال می کنند ولی قدرت پرداخت اقساط 
وام های مسکن را ندارند در نتیجه باید به سراغ راهکارهایی برویم که هم به خانه دار شدن کارگران در این شرایط 

کمک کند هم موجب افزایش هزینه های معیشت آنها نشود.
وی افزود: با تمام امکاناتی که در اختیار داریم معتقدم که واگذاری خانه های اجاره به شرط تملیک یکی از بهترین راه ها برای خانه 

دار شدن کارگران است و این پیشنهاد می تواند کارگران فاقد مسکن را صاحبخانه کند.
رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران در عین حال درباره ساخت مسکن کارگری در جوار شهرک های صنعتی، گفت: این طرح هم می 
تواند روی تقاضای مسکن تاثیر بگذارد و با کاهش تقاضا قیمت ها در بازار روند نزولی را طی کند به شرط آنکه پروژه های مسکن کارگری به شکل 

علمی پیش برود، یعنی نقطه شروع و پایانش مشخص شود و پروژه دو ساله چند سال طول نکشد.

پرداخت تسهیلات ۵۰ میلیون تومانی مسکن روستایی آغاز شد
سهرابی گفت:پرداخت تسهیلات ۵۰ میلیون تومانی مسکن روستایی از هفته گذشته آغاز شده و بانک مسکن 
تاکنون ۱۰۰ فقره تسهیلات را پرداخت کرده است. حمید رضا سهرابی مدیرکل دفتر مسکن روستایی بنیاد 
مسکن در برنامه شبکه خبر با بیان اینکه طرح ویژه بهسازی مسکن روستایی از سال ۸۴ آغاز شده است و هر 
ساله به نسبت تورم در کشور سقف تسهیلات مسکن روستایی افزایش پیدا می کند، گفت: این افزایش سقف 

پرداخت تسهیلات با مصوبه هیات دولت انجام می شود. او با بیان اینکه پرداخت تسهیلات مسکن روستایی بعد از 
بررسی و تصویب در هیات دولت، توسط شورای پول و اعتبار بررسی تصویب می شود و بانک مرکزی آن را به تمامی 

بانک های عامل ابلاغ می کند، افزود: بعد از تصویب و ابلاغ پرداخت تسهیلات مسکن روستایی میزان اعطای تسهیلات 
بین شهرها و روستاهای مختلف تقسیم می شود. سهرابی با اشاره به اینکه تسهیلات مسکن روستایی از ۴۰ میلیون تومان به 

۵۰ میلیون تومان افزایش یافته و در تیر ماه امسال ، مصوبه دولت و شورای پول و اعتبار را دریافت کرده است، ادامه داد: خوشبختانه از هفته گذشته 
پرداخت تسهیلات ۵۰ میلیون تومانی در استان ها عملیاتی شده و بانک مسکن به عنوان اولین بانک پرداخت تسهیلات را در دستور کار خود قرار داده 
است.مدیر کل دفتر مسکن روستایی بنیاد مسکن تصریح کرد: تا به امروز ۲۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات مسکن روستایی پرداخت شده و بانک 

مسکن هم پرداخت ۳۰ هزار میلیارد تومان  تسهیلات را ابلاغ کرده و تاکنون ۱۰۰ نفر در استان ها تسهیلات را دریافت کرده اند.

خبرآنلاین
گـــزارش
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بازار موبایل طبیعتا 
تحت تاثیر مستقیم 

بازار ارز است و در 
وضعیتی که تقاضا و 

نقدینگی به سمت 
بازار ارز حرکت کرده 
است و قیمت ارز در 
حال افزایش است 

احتمال اینکه شاهد 
افزایش قیمت در 

بازار موبایل باشیم 
نیز بسیار زیاد است
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چند هزار نفر در معرض 
حذف از دریافت وام 

ودیعه مسکن هستند؟
تســنیم به نقل از معــاون وزیر راه و 
شهرسازی با هشدار نسبت به حذف 
۳۵۰ هزار متقاضی دریافت وام ودیعه 
مسکن، نوشت: تاکنون ۴۸۰۰ نفر وام 
ودیعه را دریافــت کرده اند. محمود 
محمودزاده با اشاره به این که ۸۵ هزار 
متقاضی دریافت وام ودیعه مسکن به 
کارتابل بانک ها معرفی شده اند، اظهار 
کرد:  تاکنون حدود ۴۸۰۰ هزار نفر وام 
ودیعه مسکن را دریافت کرده اند. وی 
با اشاره به ثبت نام حدود ۳۵۰ هزار نفر 
در سامانه برای وام ودیعه مسکن،  ادامه 
داد: این افراد تا ساعت ۲۴ روز دوشنبه 
۲۴ شهریور نسبت به تکمیل ثبت نام 
اقدام نکنند، از سامانه حذف شده و از 
گروه های ذخیره دوم و سوم جایگزین 

این افراد خواهند شد.
معاون مسکن و ســاختمان تصریح 
کرد: بر اساس مصوبه ستاد ملی مبارزه 
با ویروس کرونا برای دریافت وام ۱۵ 
میلیون تومانی ودیعه مسکن ضامن 
نیاز نیست و متقاضی با ارائه چک یا 
سفته می تواند این وام را دریافت کند. 
برای وام تا ۳۰ میلیــون تومان یک 
ضامن و وام بالای ۳۰ میلیون تومان 

با دو ضامن پرداخت می شود.
بر اساس اعلام مسئولان وزارت راه و 
شهرسازی قرار است به حدود ۷۰۰ 
هزار مســتأجر وام ودیعه مســکن 

پرداخت شود.

ایسنا
خـــبـــر
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در پی اعلام عدم موجودی 
بســیاری از ســایت های 
پرتقاضا قیمــت ها در این 
بازار با نوســانات شدیدی 
همراه شــده است به گونه 
ای که روزانه قیمت برخی از 
گوشی های همراه پرتقاضا 
تا ۵۰۰ هــزار تومان نوســان قیمت پیدا 

می کند.
ابراهیم درستی رئیس اتحادیه فروشندگان 
موبایل در خصوص علت نوســانات اخیر 
قیمت موبایل در بــازار گفت: بازار موبایل 
طبیعتا تحت تاثیر مستقیم بازار ارز است و 
در وضعیتی که تقاضا و نقدینگی به سمت 
بازار ارز حرکت کرده است و قیمت ارز در 
حال افزایش اســت احتمال اینکه شاهد 
افزایش قیمت در بازار موبایل باشــیم نیز 
بسیار زیاد است و افزایش تقاضا در افزایش 

قیمت ها نیز بی تاثیر نبوده است.
وی در ادامــه در خصوص وضعیت تقاضا 
در این بازار گفت: با بازگشــایی مدارس و 
دانشگاه ها به صورت غیرحضوری و مجازی 
به تبع تقاضا برای این محصول نیز افزایش 
یافته اســت اما این تقاضا به حدی نبوده 

است که بازار با کمبود مواجه شود.
درستی در خصوص وضعیت عرضه در بازار 
افزود: عده ای از واردکنندگان که گوشی 
های همراه را با ارز پاییــن تر خریداری و 
وارد کرده اند اقدام به احتکار این گوشی 
های همراه برای فــروش آنها با قیمت ارز 
بالاتر کرده اند و یا گوشی های همراه را با 
قیمت ارز فعلی به مغازه داران می فروشند 
که در اینجا باعث بدنام شدن مغازه داران 
می شوند چراکه مصرف کننده در ارتباط 
با مغازه دار اســت و وی را مقصر افزایش 
قیمت گوشــی های همراه می داند و در 
اینجا خواهشی که از واردکنندگان داریم 
این است که گوشی های همراه را به قیمت 
همان ارزی که خریداری کرده اند و درصد 

سود مصوب به مغازه داران بفروشند.
وی در خصوص اعلام عدم موجودی خیلی 
از ســایت ها در این مدت گفت: خیلی از 
سایت های بزرگ خرید و فروش محصولات 
دیجیتال خود واردکننده هستند و با اعلام 
عدم موجودی سعی در بالا بردن قیمت ها 
دارند در حالی کــه واردات به اندازه کافی 
صورت گرفته اســت و هیچ کمبودی در 
انبارهای این واردکنندگان دیده نمی شود 
در اینجا سازمان حمایت از مصرف کننده و 
نیروهای نظارتی باید به موضوع ورود کنند 
و از احتکار جلوگیری کنند تا واحد های 

صنفی و مغازه داران بدنام نشوند.
وی در آخر افزود: یکــی از دلایل افزایش 
قیمت اخیر گوشــی های همراه در بازار 

می تواند به دلیل کمبــود عرضه در این 
بازار باشــد اما این کمبود عرضه به دلیل 
کمبود گوشی همراه در بازار نیست بلکه در 
نتیجه احتکار گوشی های همراه به دست 

واردکنندگان است.
بررسی های میدانی خبرنگار خبرآنلاین 
نشان می دهد که قیمت گوشی های همراه 
طی چند روز اخیر افزایش داشته است به 
گونه ای که گوشی سامسونگ آ ۵۱ که بین 
۶.۵ تا ۷ میلیون تومان قیمت داشته است 
در حال حاضر ۷ تا ۷ میلیون و ۳۰۰ هزار 
تومان قیمت دارد ویا سامسونگ آ ۳۰ اس 
۴.۵ تا ۴.۸ میلیون تومان قیمت داشت در 
حال حاضر بالای ۵ میلیون تومان معامله 

می شود.

درستی: افزایش تقاضا و احتکار، قیمت موبایل را بالا برد 

چرا گوشی تلفن همراه در بازار گران شد؟
زمزمه هایی از کمبود موبایل در بازار به گوش می رسد که 
در پی این زمزمه ها بسیاری از سایت های معروف فروش 
لوازم دیجیتال برای انواع گوشی های موبایل پر تقاضا در 

بازار اعلام عدم موجودی کرده اند.

مرغ گران خواهد شد؟
 در حالی که بیش از دوماه از وعده مســئولان برای کاهش قیمت مرغ 
می گذرد، نرخ این ماده پروتئینی به ۱۹ هزار تومان رســیده و فعالان 

صنعت می گویند با ادامه روند کنونی قیمت بالاتر هم خواهد رفت.

در حالی که مسئولان وعده تنظیم بازار مرغ و کاهش قیمت این محصول را داده 
بودند نرخ این کالا نه تنها کاهش نیافته بلکه به روند صعودی خود ادامه داده است.

افزایش بیش از پیش قیمت مرغ در حالی است که طی دو سال گذشته بدلیل 
افزایش قیمت گوشت قرمز و محصولات شیلاتی، سهم این اقلام در سبد مصرف 
خانوار کاهش یافته و مصرف گوشت مرغ جایگزین آن شده بود و اکنون با افزایش 
شدید قیمت مرغ، عملًا سهم این ماده پروتئینی هم در سبد مصرف دهک های 
پایین درآمدی کاهش می یابد و اقشار ضعیف جامعه عملًاً نمی توانند از مصرف 

پروتئین بهره مند شود.

   از قیمت گذاری ستاد تنظیم بازار تا اعتراض تولیدکنندگان
ستاد تنظیم بازار کشور اوایل تیرماه امسال قیمت مصوب هر کیلوگرم مرغ را با 
۲,۱۰۰ تومان افزایش از نرخ قبلی، ۱۵ هزار تومان با در نظر گرفتن ۵ درصد کاهش 
یا افزایش در استان های مختلف تعیین کرد با این حال این مصوبه تاکنون اجرایی 
نشده و تولیدکنندگان و فعالان بازار معتقدند این قیمت قابلیت اجرا نیز ندارد چرا 

که هزینه های تمام شده تولید، بدرستی در تعیین این قیمت لحاظ نشده است.

   دو ماه قبل /    وزیر جهادکشاورزی: قیمت به شدت کاهش می یابد
تداوم افزایش قیمت مرغ در حالی است که کاظم خاوازی، وزیر جهادکشاورزی 
حدود دو ماه قبل وعده کاهش قیمت مرغ را داده و گفته بود: ذخایر عظیمی از مرغ 
وجود دارد که با ابلاغ وزارت صنعت، معدن و تجارت در بازار توزیع می شود و قیمت 

را به شدت کاهش می دهد.
وی با اشاره به اینکه تمام تلاش خود را می کنیم تا قیمت مرغ در بازار مناسب و 
رضایت تولیدکنندگان و مصرف کنندگان را به همراه داشته باشد، ادامه داده بود: 
در زمینه کنترل قیمت گوشت مرغ طرح مناسبی به رئیس جمهور ارائه شده، 
تلاش می کنیم علی رغم فشارهای موجود بر کشور نهاده های وارداتی را در اختیار 

مرغداران و دامداران قرار دهیم.

گــــزارش

بازار

پشت پرده افزایش تورم در 
ماه های اخیر

متهم موج جدید تورم در 
اقتصاد ایران را بشناسید

برخی از تحلیلگران اقتصادی معتقدند با 
توجه به نوسان نرخ دلار و رشد قیمت سهام 
و قیمت املاک و مستغلات، به نظر نمی آید 
که روند تورم قابل توقف باشد یا به سرعت 
تغییر جهت دهد، بنابراین در این شرایط 
تنها چیزی که می تواند حداقل تورم ماهانه 
را در حد یک و دو درصد نگه دارد، کنترل 

انتظارات تورمی است.

بررســی تورم در ماه های اخیر حاکی از آن است 
که روند آن در ۶ماهه اخیر صعودی شده و انتظار 
می رود تورم ۱۲ ماهه رفته رفته روند معکوسی به 
خود گیرد؛ به طوری که متوسط تورم ماهانه در 
ســال ۱۳۹۸ معادل ۰.۷ درصد بوده که در چهار 
ماهه اول سال ۱۳۹۹ به ۴.۳ درصد رسیده است. 
همچنین طی ۲۰ ماه گذشته تورم تیرماه ۱۳۹۹ 

رکورد شکسته و به ۶.۵ درصد رسید.
کارشناســان معتقدند روند صعودی نــرخ ارز، 
وضعیت کســب وکارها در دوران بیماری کرونا، 
افزایش کســری بودجه دولت، رشــد فزاینده 
نقدینگی و روند شاخص بورس، از جمله عواملی 

هستند که در اوج گرفتن تورم نقش دارند.
مجید سلیمی بروجنی، تحلیلگر اقتصادی در این 
خصوص درباره این که تورم در ســال ۹۹ به کجا 
می رود؟ اظهار داشت: اقتصاد ایران با تورم بیگانه 
نیست و چندین دهه است که سیاست های تورم زا 

به وفور در اقتصاد ایران مصوب و اجرا شده است.

وی با بیان این کــه بدون تردید آرمان 
اصلی هر اقتصاد ســالمی با هدف رشد اقتصادی 
شکل می گیرد، افزود: ثبات اقتصاد در سطح کلان 
و رقابت در سطح خرد است. البته چنانچه این دو 
ویژگی برقرار باشند، بقیه مسیر را عاملان اقتصادی 
در بازارها خواهند یافت. در مجموع می توان گفت 
که ثبات و رقابت دو ستور اصلی یک اقتصاد مطلوب 

و به عبارتی شروط لازم هستند.

   مسیر بانک مرکزی برای کاهش تورم
این تحلیلگر اقتصادی تصریح کرد: در بهار امسال 
شاهد بیانیه بانک مرکزی بودیم با این محتوا که 
رویکردی جدید در مدیریت تورم و ثبات قیمت ها 
و همچنین سیاست های کنترل نقدینگی اتخاذ 
کرده اســت. بانک مرکزی در ایــن بیانیه با بیان 
ابزارها و بســترهایی که برای هدف گذاری تورم 
نظیر عملیات بازار بازار، هدف گذاری نرخ ســود 
بازار بین بانکی، خرید و فروش اوراق بهادار دولت 
با بانک های، اعطای اعتبــار در قبال اخذ وثیقه و 
سپرده گذاری بانک ها نزد بانک مرکزی در اختیار 
دارد، گفته است ســعی دارد با تقویت نظارت و 
اقدامات احتیاطی اقتصاد کلان، حداکثر توان خود 
را برای اجرای اقدامات ثبات ساز و دستیابی به تورم 

هدف به کار ببندد.
سلیمی بروجنی ادامه داد: طبق مفاد این بیانیه، 
تورم هدف گذاری شــده بانک مرکزی برای سال 
۹۹ در محدوده ۲۲ درصد با دامنه نوسان مثبت و 
منفی دو درصد تنظیم شده و اعتقاد باتک مرکزی 
در چارچوب ســناریوهایی که بررسی کرده، این 
است که تورم روند کاهشی داشته و دستیابی به 

این عدد دور از انتظار نیست.
وی متذکر شد: با این حساب اگر تورم سال ۹۹ در 
نهایت براساس برآوردهای خود بانک مرکزی بین 
۲۰ تا ۲۴ درصد باشد، تیر سیاست گذار پولی به 

هدف نشسته و مقصود برآورده شده است. دستیابی 
به این هدف می تواند بــرای بانک مرکزی که این 
روزها بسیار بیشــتر از قبل در معرض اتهام عدم 
استقلال و حرف شنوی محض از دولت قرار دارد، 
منجر به احیای اعتبار کنــد. اما اگر بانک مرکزی 
موفق به رسیدن به این هدف نشود و نرخ تورم در 
ارقامی بالاتر از آنچه وعده داده شــده است، قرار 
گیرد، اعتبار بانک مرکزی بیش از قبل مورد خدشه 

قرار خواهد کرد.
این تحلیلگر اقتصــادی در ادامه گفت: بانک های 
مرکزی در همه جای دنیا برای دستیابی به هدف 
تورمی خود از یک ســری ابزار متعارف استفاده 
می کنند؛ ابزاری مانند اوراق بدهی، نرخ سود و...، 
اما در اقتصــاد باید سیاســت های ارزی هم ذیل 
سیاست کنترل تورم تعریف شود. باید ببینیم در 
سیاســت هدف گذاری نرخ تورم، بانک مرکزی 
چگونه سیاســت ارزی را تعریف و تحت کنترل 

خود در می آورد.

   کنترل تورم بدون نفت شدنی است؟
سلیمی بروجنی افزود: اقتصاد ایران برای سال های 
زیاد از درآمدهای سرشار نفتی برخوردار و بهره مند 
بوده و با ابزار سیاست ارزی و تامین نیازهای کالایی 
از محل واردات، توانسته است تورم را کنترل کند یا 
به تعویق بیاندازد، اما مساله اصلی این جاست که آیا 
با توجه به محدودیت های شدیدی که ایجاد شده، 

می توان نرخ ارز و تورم را همچنان کنترل کرد؟
وی عنوان کرد: بانک مرکزی در محدودیت های 
تحریمی اخیر یک ابزار قدرتمند خود را از دست 
داده و این هم چالشــی در راه رســیدن به هدف 
است. لازم به تورم است که هر کشوری که سیاست 
هدف گذاری تورمی را اعمال می کند، با چالش های 
متعدد و متفاوتی روبه رو می شود. هر کشوری بنا 
به خصوصیات و ویژگی های اقتصادی خود موانع 
مختلفی را سر راه خود می بیند و اقتصاد نفتی ایران 
هم که هنوز وابستگی قابل توجهی به درآمدهای 
نفتی داشته و دارد، باید از این ورطه عبور کند تا 

بتواند تورم را با ابزارهای متعارف کنترل کند.

   پیش بینی روند آتی شاخص قیمت ها
او تصریح کرد: یکی از شاخص هایی که می تواند 
روند آتی شــاخص قیمت ها را توضیح دهد، رشد 
اقتصادی و رشد نقدینگی است. اگر حجم تولید در 
یک اقتصاد نتواند پا به پای رشد نقدینگی حرکت 
کند، اتفاقی که می افتد، این اســت که انباشــت 
نقدینگی در اقتصاد رخ می دهد. معادله به این شکل 
است که حجم پول فزاینده برای یک مقدار کالا یا 
خدمات ثابت، افزایش قیمت کالا یا خدمات را به 

همراه خواهد آورد.
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

اولین پرتاب مداری استارت آپ فضایی »آسترا« شکست خورد
اولین پرتاب موشک مداری استارت آپ فضایی »آسترا«)Astra( زودهنگام به پایان رسید و اگرچه انتظار 

رسیدن به مدار از آن نمی رفت، اما دست اندرکاران امیدوار بودند که عمکلرد بهتری داشته باشد.
به گزارش انگجت، صنعت نسبتا کوچک موشک های خصوصی اگر کاملاً وارد عصر تازه ای نشده باشد، می 

توان گفت که کمی بزرگتر شده است.
استارت آپ آمریکایی »آسترا«)Astra( روز گذشته اولین تلاش مداری خود را با یک پرتاب موفقیت آمیز 

و بلند شدن موشک از سکوی پرتاب شروع کرد، اما موتور مرحله اول موشک »راکت Rocket( »۳.۱ ۳.۱( به 
سرعت دچار مشکل شد. شرکت »آسترا« گفت: سیستم هدایت موجب نوسان جزئی شد و تیم عملیات را مجبور به 

خاموش کردن موتورها در مرحله سوختن مرحله اول کرد. 
نتیجه این پرتاب تا حدودی چشمگیر بود و موشک در فاصله نه چندان دور از سکوی پرتاب خود در نزدیکی کودیاک آلاسکا به زمین اصابت کرد.
»آسترا« تأکید کرد که انتظار ندارد با اولین موشک خود به مدار زمین برسد و پیش از رسیدن به این هدف، سه پرواز را پیش بینی کرده است.

به هر حال این ماموریت زودتر از آنچه انتظار می رفت، به پایان رسید و شرکت »آسترا« این پایان زودرس را فرصتی برای کسب یک تجربه 
ارزشمند و داده های پروازی قلمداد کرده و اطمینان دارد که می تواند طبق برنامه ریزی به مدار زمین برسد.

 به كساني كه به شما مستقيما 
گزارش مي دهند بگوييد كه 
مي خواهيد از آنها چيزي ياد 

بگيريد، و سپس عمدا فرصتي 
را فراهم كنيد كه بتوانند اين كار 

را انجام دهند. لازم نيست يك 
كارشناس فني باشيد، ولي بايد 

به حد كافي از جزئيات مطلع 
باشيد

،،
مدير اينفو

يادداشـــت
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N E W S

وعده قاليباف برای 
بازگرداندن بازار 

بورس
رئیس مجلس با بیان اینکه تلاش 
دیگر ما این است که حتما از سرمایه 
مردم در بــازار بورس به درســتی 
صیانت شــود، گفت: در این راستا 
حتما کمک هایی که لازم باشد را 
به دولت جهت تثبیت بورس انجام 

خواهیم داد.
محمــد باقــر قالیبــاف رئیــس 
مجلس شــورای اســلامی پس از 
جلســه غیرعلنی امروز قوه مقننه 
با حضور وزیــر اقتصاد و رئیس کل 
بانک مرکزی و در تشریح جزئیات 
این نشســت ضمن اعلام حمایت 
مجلس از بازارهای سرمایه و بورس، 
گفت:جلسه غیرعلنی امروز  عمدتا 
متمرکز بر مسائل حوزه بازار سرمایه 
و بورس بود. وی با بیان اینکه مجلس 
مســائل اقتصادی را بــا اولویت در 
دســتور کار قرار داده و به خصوص 
در روزهای اخیر به طــور ویژه در 
حوزه کمیســیون های تخصصی 
و اقتصادی پیگیر حل مشــکلات 
اقتصادی بوده اســت، ادامه داد:در 
جلسه امروز  روسای کمیسیون ها، 
نمایندگان، وزیــر اقتصاد و رئیس 
کل بانک مرکزی توضیحاتی درباره 
وضعیت بازار سرمایه در کشور ارائه 
کردند. نماینــده تهران در مجلس 
اضافه کرد: اولین نکته ای که مردم 
باید از آن مطلع باشــند این است 
که مجلس مصمم است حمایت و 
تقویت لازم و تثبیت را در بازارهای 
بورس و سرمایه انجام دهد و تلاش 
کند هدایت نقدینگی در بازار بورس 
به ســمت مســائل تولیدی برود و 
پروژه های صنعتی در بخش تجاری، 
کارخانجات و تولید در کشور رونق 
بگیرد. رئیس مجلس با بیان اینکه 
تلاش دیگر ما این اســت که حتما 
از ســرمایه مردم در بازار بورس به 
درستی صیانت شود، گفت: در این 
راســتا حتما کمک هایی که لازم 
باشد را به دولت جهت تثبیت بورس 

انجام خواهیم داد.
قالیباف تصریح کــرد: اخیرا بحث 
افزایش ســرمایه در بورس یکی از 
مباحث جدی بود که دولت لایحه 
آن را به مجلس ارائــه کرد و کمتر 
از 22 روز این لایحه تصویب و ابلاغ 
شــد و متخصصان بازار بورس می 
دانند این لایحه تا چه حد می تواند 
به عمق بخشــی، تثبیت، هدایت 
نقدینگی، حفظ نقدینگی و اموال 
مردم در بازار بورس کمک کند.بر این 
اساس مجلس در این بخش کوتاهی 
نکرده و این مسئله جز اولویت های 
اصلی مجلس شورای اسلامی بوده 
است و تلاشــمان را در این زمینه 
افزایش خواهیم داد. وی با بیان اینکه  
واقعیت این است که لازم است در 
حوزه بــورس تصمیمات جدیدی 
مورد توجه قرار گیرد که امروز این 
تصمیمات در مجلس گرفته شد، 
اضافه کرد:وزیر امــور اقتصادی و 
دارایی، رئیــس کل بانک مرکزی و 
رئیس ســازمان بورس و مجموعه 
شورای عالی بورس روز پنجشنبه 
جلسه ای داشتند و بنده در جریان 
آن جلسه و مصوبات هستم و مصمم 
هستیم این تصمیمات را پیش ببریم. 
نماینده تهران در مجلس درباره ی 
بازارگردانی در بورس اظهار داشت: 
ما باید به دو طریــق به این موضوع 
توجه کنیم یکی این که به متغیرهای 
بورس توجــه کنیم. حجــم مبنا، 
حداقل سفارش و سقف استفاده از 
اعتبار در بازار سرمایه از نکاتی است 
که مجلس شورای اسلامی مصمم 
اســت در کار کارشناسی و نظارتی 

خود در بورس به آن توجه کند.

خبرنامه دانشجويان ايران
تحليــل بورس

ISFAHAN
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عرضه اوليه ۵ استارت آپ بزرگ ايران

شــمارش معکوس برای عرضه اوليه سهام ۵ استارت آپ 
قديمی كشور كه از شركت های فعال كارآفرينی ديجيتالی 
امروز ايران محسوب می شوند، آغاز شده است. طبق اعلام 

قبلی، قرار است سهام اين ۵ شركت در شهريور و مهر ۹۹ عرضه شود.

سهام ۵ استارت آپ قدیمی معروف ایران که امروزه در فهرست کسب و کارهای دیجیتالی 
مطرح کشور قرار دارند: دیجی کالا، شیپور، فیلیمو، کافه بازار و تپسی، بزودی عرضه اولیه به 
روش بوک بیلدینگ شده و بخشی از سهام آن ها برای نخستین بار، در بورس ایران در اختیار 

سهامداران قرار می گیرد.
انتظار می رود بیش از ۶ میلیون کد سهامدار حقیقی و حقوقی، در برنامه عرضه اولیه این ۵ 
شرکت دیجیتالی مشارکت کرده و رکورد مشارکت ایرانیان در عرضه اولیه در سال رویایی ۹۹ 

بورس، دوباره شکسته شود.
هنوز نام مالکان این سایت های بزرگ، ثبت نماد در بازار بورس یا فرابورس ایران نشده و باید 
منتظر درج نماد و اختصاص یک تابلو معاملاتی به این شرکت ها در بازار سرمایه باشیم تا 

روند قیمتی و جزییات معاملات آن ها را بتوان مثل ۷۵۰ نماد دیگر در ســامانه 
tsetmc.com به صورت روزانه رصد کرد. هنوز زمان و قیمتی برای عرضه اولیه 

سهام این ۵ سایت، اعلام نشده است و باید منتظر اطلاعیه سازمان بورس باشیم.
اطلاعات صورت های مالی شرکت های مالک این ۵ سایت نیز در سامانه جامع 
ناشران: codal.ir اطلاع رسانی عمومی خواهد شد. با مطالعه PDF  صورت های 
مالی این ۵ سایت، می توان در جریان سود و زیان و گزارش حسابرس قانونی و به 
طور کلی، واقعیت های کم تر شنیده شده از کسب و کار آن ها مربوط به عملکرد 

سال های اخیر و سال های آینده بود.
2 شــرکت بورســی در گروه ســرمایه گذاری، به نام وتوصــا و وصنعت، مالک 
بخشی از سهام این ۵ ســایت بزرگ بوده و هلدینگ ســرآوا نیز از مالکان این ۵ 
سایت است و مالکیت سهام برخی از شــرکت های دیجیتالی مطرح را در اختیار 
دارد و به نظر می رســد با عرضه اولیه ســهام این ۵ ســایت در بورس ۹۹، شاهد 
 شناســایی ســود قابل توجهی برای این شرکت ها و شــرکت های وابسته آن ها

 باشیم.
به دلیل اهمیت عرضه اولیه این ۵ شرکت دیحیتالی در بورس ماه های آینده، این 
گزارش دیجیاتو نگاهی دارد به مالکیت ها، سهامداران و نوع سرمایه گذاری وتوصا و وصنعت 
در این مجموعه های دیجیتالی نامزد ورود به بورس تا خوانندگان گرامی، با بازیگران حقیقی 

و حقوقی آن ها، بهتر آشنا شوند.

   درباره وتوصا 
شرکت سرمایه گذاری توســعه صنعتی ایران ششم دی ماه ســال ۱۳۷۵ تاسیس شد. ۵ 
اردیبهشت سال ۱۳۷۸ به فهرست شرکتهای بورسی اضافه شد. از ۹ اردیبهشت ۱۳۹۷ به 
هلدینگ مالی تغییر یافت. گروه فیروزه به عنوان سهامدار عمده شرکت گروه سرمایه گذاری 

توسعه صنعتی ایران، کنترل کننده محسوب می شود.
شرکت سرمایه گذاری ایران و فرانسه

در سال های اخیر، افزایش ارزش سرمایه گذاری های غیر بورسی وتوصا به دلیل افزایش ارزش 
دارایی های هلدینگی چون نوین اندیشان سرآوا پارس )از مالکان دیجی کالا و کافه بازار ( و هم 

چنین شرکت نت تجارت اهورا )مالک شیپور( است.

   درباره سرمايه گذاری وتوصا در استارت آپ های ديجيتالی 
یکی از اقدامات مهم و ارزشمند وتوصا، خرید سهام شرکت های استارت آپی کشور است که 
در حوزه کارآفرینی دیجیتالی و کسب و کارهای اینترنتی فعالیت دارند. پرتفوهای غیر بورسی 
شرکت های گروه سرمایه گذاری در بازار سرمایه ایران، اهمیت بسیار بالایی برای سرمایه 

گذاری و سهامداران دارد.
در پرتفو غیر بورسی وتوصا، همان طور که در بالا گفتیم، سهام شرکت های غیر بورسی معروفی 
وجود دارد که هر یک در استارت آپ ها و شرکت های دیجیتالی مطرحی سرمایه گذاری کرده 
اند. شرکت سرآوا پارس، یکی از شرکت های است که گروه سرمایه گذاری توسعه صنعتی 

ایران در آن سرمایه گذاری کرده است.
سرآوا، یکی از شتاب دهنده های مطرح کشور است که در حوزه فناوری و اینترنتی، مالک گروه 
دیجی کالا، گروه کافه بازار، الوپیک، تخفیفان و گروه کارخانه نواوری آزادی است. سرآوا پارس 
که میلیون ها سهم آن در اختیار وتوصا است، عضو هیات مدیره شرکت مالک اصلی دیجی 

کالا محسوب می شود.
وتوصا توانست تا پس از چند سال ثبت زیان انباشته، به سود انباشته ۱۳۴۹ میلیارد ریالی 
در سال ۱۳۹۶ و ۱۸۰۹ میلیارد ریالی در ســال ۱۳۹۷ دست یابد. عرضه اولیه سهام دیجی 
کالا، شیپور، دیوار و کافه بازار در بورس ۹۹ می تواند سودآوری وتوصا را با رشد خیلی خوب 

همراه کند.
۷۰ درصد ارزش پرتفو وتوصا به صنعت تجارت الکترونیک ایران اختصاص داشته که نشان از 
هوش تجاری و اثربخشی مدیریت سرمایه وتوصا در یک دهه پایانی قرن چهاردهم شمسی 
دارد. گروه سرمایه گذاری توسعه صنعتی ایران در شرکت سرآوا پارس به میزان ۵۳ میلیارد 
ریال در سال ۱۳۹2 به صورت اقساطی سرمایه گذاری کرد و در سال ۱۳۹۸ ارزش سرمایه 

گذاری وتوصا در سرآوا پارس به ۳۰2۴ میلیارد ریال رسید.
وتوصا در سال ۱۳۹۷، 2۵۰ میلیارد ریال از شرکت ســرمایه گذاری ایران و فرانسه جهت 
ورود تخصصی به ســرمایه گذاری در شرکت های دانش بنیان و کســب و کارهای نوپا در 
حوزه فناوری و فناوری اطلاعات دریافت کرد که موجب تاســیس و توســعه استارت آپ 
هایی چون: داســتان من: سرویس ســفارش کتب شخصی سازی شــده برای کودکان، 
 الوپیک: سرویس درخواست آنی خدمات پیک و چای بالک: چای مرغوب با کیفیت ایرانی

 شد.

روند بازار
گــــــزارش

استارت آپ

  كارشناســان چه 
مي گويند؟

شــغلي که خارج از حوزه  
شماســت  تخصصــي 
ممکن اســت وحشتناک 
به نظــر برســد. ممکن 
کارمندانتــان  اســت 
ســوالاتي بپرســند که نتوانید به آنها 
جواب دهیــد. وقتي یک کارشــناس 
فنــي هســتید از ارزشــي کــه براي 
ســازمان خود دارید مطلع هســتید، 
ولــي وقتي فاقــد تخصــص محتوایي 
هستید همیشــه به خودتان مي گویید 
 که من چه ارزشــي براي سازمان خود

 دارم؟
 براي تعیین پاسخ این سوال، باید طرز 

فکر خود را تغییر دهید.
هر چه مقام بالاتري در سازمان داشته 
باشید، از شما انتظار مي رود تصمیمات 
بیشتري بگیرید که گاهي ممکن است 
این تصمیمات در حیطــه  تخصص یا 
ِ تان نباشــد. این، آغــاز تغییر در  تجربه 

زندگي حرفه اي شماست.
در اینجــا نکاتــي را مطــرح مي کنیم 
تــا بدانید کــه چطــور ایــن تغییر را 
حتي الامــکان بــه صورت مســتمر و 

یکنواخت انجام دهید.

 ترس هاي خود را ناديده نگيريد.
طبیعي اســت که در مورد توانایي خود 
براي مدیریت کسي که تجربه و دانش 
فني بیشتري نسبت به شما دارد احساس 
نگراني و ناامني داشــته باشــید. اولین 
قدم این اســت که ببینید آیا این ترس 
شــما واقعیت دارد یا خیر. اگر کسي به 
طور مستقیم یا غیرمستقیم چیزي به 
شما نگفته، باید عمیق تر نگاه کرده و از 
خودتان بپرسید که این ترستان ناشي 

از چیست؟

   مشورت كنيد.
فرض کنید بــا مدیراني که چالش هاي 
مشــابهي را تجربه کرده انــد ملاقات 
مي کنید. وقتي با همتایان و مربیان در 
مورد احساســات خود و ترس هایي که 
از بي کفایتي داریــد صحبت مي کنید، 
دیگر کمتر احســاس تنهایي خواهید 
کرد و ممکن است ایده هایي براي نحوه  
اداره  این موقعیت به ذهنتان برسد. هیچ 
اشکالي ندارد که براي اطمینان و قوت 
قلب خود سوال بپرسید. با جواب هایي 
که دریافت مي کنید از نقاط قوت خود 

مطلع خواهید شد.

  آگاه باشيد.
در گذشــته، در یک ســازمان رئیس 
نقش معلــم را داشــت و کارمندان هم 
یاد مي گرفتند و هر چیــزي که به آنها 
گفته مي شــد را انجــام مي دادند. ولي 
 امــروزه یادگیري یک جــاده  دوطرفه

 است.
 به کساني که به شما مستقیما گزارش 
مي دهند بگویید که مي خواهید از آنها 
چیزي یاد بگیرید، و سپس عمدا فرصتي 
را فراهم کنید که بتوانند این کار را انجام 
دهند. لازم نیســت یک کارشناس فني 
باشید، ولي باید به حد کافي از جزئیات 
مطلع باشید تا بدانید که مشکل از کجا 
آب مي خورد. با کارمندان خود صحبت 
کنید، بفهمید نگراني هایشان چیست، 
گیر کارشان کجاســت، و از چه کسي 
اطلاعات مي گیرند. در این صورت دید 
بیشتري نســبت به کار کارمندان خود 
پیدا مي کنید و آنها هم انگیزه  بیشتري 

براي کار خواهند داشت.

 با هر مشکلي كه وجود دارد مقابله 
كنيد.

اگر اعضــاي تیم تان در مــورد توانایي 
شــما در رهبري نگراني هایي را مطرح 
مي کنند، یا اگر شایعاتي در اداره پخش 
مي شود، باید بررســي کنید که ریشه  
این مشــکلات کجاســت. وقتي کسي 
که گزارش مستقیم به شما مي دهد به 
طور آشکار با شما دشمني مي کند باید 
صادقانه این مساله را بپذیرید و بگویید: 
مي دانم که تجربه و تخصص شما بیشتر 

از من است و از نگراني هاي شما در این 
مورد مطلع هستم. هیچ وقت سعي نکنید 
از خودتان دفاع کنیــد. در عوض به آن 
شخص نزدیک شده و در مورد آنچه که 
مي توانید براي تامین نیازهایش انجام 
دهید با او صحبت نمایید. یادتان باشد 
هدف شما این است که بفهمید چطور 
مي توانید با هم کار کنیــد و از کارمند 

خود حمایت نمایید.

 بازخورد بدهيد و بازخورد بگيريد.

خیلي خنده دار اســت که بخواهید در 
مورد زمینه هایي کــه تخصص ندارید 
بازخورد ارائه دهید. پس فقط در مورد 
حوزه هایي که در آنها اقتدار و مشروعیت 
دارید اظهارنظر نماییــد. مثلا بگویید 
ِ  ارتباط شــما با  مي خواهم درباره  نحوه 
تیم فروش صحبت کنم، در مورد نتیجه 
و آنچه کــه رخ داده صحبت کنید. ولي 
ســعي کنید حتما به همــان اندازه که 
 بازخــورد مي دهید بازخــورد دریافت

 کنید.

  ارزش افزوده ايجاد كنيد.
به عنوان یک مدیر، شــاید بهترین راه 
براي کســب اعتبار و اعتماد این باشد 
که ارزشي که به تیم افزوده اید را نشان 
دهید. این ارزش ممکن است نحوه  دور 
هم جمع کردن افراد، نحوه  استفاده  شما 
از شــبکه براي انجام کار، نحوه  ارتباط 
شما با ذینفعان، یا چشم انداز گسترده تر 
باشد. شما باید به کارکنان خود کمک 
کنید در کارشــان پیشرفت کنند، مثلا 
مي توانید از آنها بپرســید: قرار است به 
کجا برســي؟ مي خواهي چه چیزي یاد 

بگیري؟ از من چه مي خواهي؟
لازم نیست مربي کسي باشید، ولي باید 

به پیشرفت او کمک کنید.

  به كارمندان خود، فرصت بدهيد
به عنــوان رهبــر، یکــي از مهم ترین 
مســئولیت هاي شــما این اســت که 
محیطي براي ابراز استعداد کارکنانتان 
ایجاد کنید. این کار مســتلزم این است 
که یاد بگیرید چطور به عقب برگشته و 
امکان وقوع کارها را فراهم نمایید. وظیفه  
شما این اســت که فرصت ایجاد کنید. 
وقتي که مي خواهید گزارش پیشرفت 
را به رهبران ارشد ارائه کنید به تیم خود 

اطلاع دهید. وقتي افراد گزارش دهنده 
بدانند چرا شما وارد جزییات مي شوید، 
تحملشــان بالاتر خواهد رفت، ولي اگر 
به آنها توضیحي ندهید این احســاس 
در آنها ایجاد مي شود که شــما به آنها 

اعتماد ندارید.

 اعتماد به نفس خود را نشــان 
دهيد، ولي نه زياد.

حتي وقتي که احساس مي کنید سرتان 
خیلي شلوغ است و نمي توانید همه  کارها 
را مدیریت کنید، باید به مقدار مناسب، 
از خود اعتماد به نفس نشان بدهید. اگر 
بیش از حد اعتماد به نفس نشــان دهید 
مردم به شما اعتماد نخواهند کرد و فکر 

مي کنند که متکبر و خودخواه هستید.

  اين اصول را هميشه به ياد داشته 
باشيد:

در مــورد ویژگي هــاي نقش خــود با 
مدیرتان صحبت کنید.

راهي بیابید که بتوانید ارزش افزوده اي 
براي تیم خود ایجاد کنید و به پیشرفت 

کاري کارمندان کمک نمایید.
بدون دخالت هاي بیجا، ایــن امکان را 
براي کارمندان فراهم کنید که بتوانند 

کارشان را انجام دهند.

یک مدیر همه جانبه !

افراد باهوش تر از خودتان را مدیریت كنید

حتي وقتي كه احساس 
مي كنيد سرتان خيلي 

شلوغ است و نمي توانيد 
همه  كارها را مديريت 

كنيد، بايد به مقدار 
مناسب، از خود اعتماد 

به نفس نشان بدهيد. 
اگر بيش از حد اعتماد به 
نفس نشان دهيد مردم 
به شما اعتماد نخواهند 

كرد.

بهترين مديران هميشــه افراد باهوش را اســتخدام 
مي كنند. ولي اگر اين افراد، باهوش تر از خود شما باشند 
چه مي كنيد؟ اگر تجربه يا دانش آنها بيشتر باشد چطور 
آنها را مديريت مي نماييد؟ اگر تخصص شما در سطح آنها 
نباشد چطور مي توانيد نقش مربي را براي آنها ايفا كنيد؟
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